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Васил 
Едрев за 
приорите-
тите и 
проектите  
през 
мандата

Четири жертви взе стихията 

Царево скърби за съдия Москова 
и дъщеря ѝ – д-р Даниела Йорданова 

Мостове падаха като домино, „Арапя“ и  
„Нестинарка“ бяха пометени от циклона 

Воден ад, равен на 
апокалипсис, съсипа 
Южното Черноморие
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Щастлива 
развръзка за 
Спешната 
дентална 
помощ в Бургас
НА СТР. 3

Изключителен 
успех за 
айтоската 
школа по 
спортна 
акробатика
НА СТР. 10

Сушата удари 
добива на грозде
НА СТР. 14

Триатлон 
Бургас 2023 
ще се проведе 
през уикенда
НА СТР. 15

Първият 
учебен звънец 
ще бие във 
всички школа 
на областта
НА СТР. 2



ДОНА МИТЕВА

На прага на новата учеб-
на година вълненията най-
много са за първолаците и 
техните учители. Тази го-
дина обаче те със сигурност 
ще мерят сили с емоциите 
на двама директори – тези 
на царевското и на ахтопол-
ското училище, предвид 
преживяното.

Въпреки това в областта 
навсякъде ще прозвучи пър-
вият училищен звънец и по 
традиция ще бъде плисната 
водата от менчето с изкон-
ното: „На добър час!“.

2260 деца в Бургаско ще  
започнат първи клас. 2006 
от тях  са в община Бургас.

Всичките 137 училища и 
109 детски градини  са декла-
рирари готовността си за 
откриване на учебната го-
дина.

В момента  5 училища още 
се извършват ремонти, 
които ще приключат преди 
първия учебен ден.

В Равда се провежда тра-
диционното съвещание на 
директорите на училища 
от областта, което пред-
хожда началото на учебната 
година. Там е мястото, къ-
дето да се получат и дадат 
последни указания, обмяна 
на мисли и идеи, насоки и 
наставления.

Учебната година 
ще започне нормално 
в царевското средно 

училище „Н.Й. Вапцаров“

Това потвърди неговата 
директорка Даниела Фело-
нова. Намерихме я на покри-

ва на училището, заедно с 
майсторите да оглеждат 
къде е компрометиран.

„Началото на учебната 
година няма да се провали. 
Ще започнем и постепенно 
ще отстраняваме щетите. 
Тепърва ще се разбере колко 
ще струва ремонтът на 
покрива. В малката сграда, 
където учат децата от 
първи до четвърти клас, 
физкултурният салон е 
наводнен. Има алтернатив-
на стая, която може да се 
използва за физкултурен 
салон“, коментира тя.

По време на водния ад, 
сковал града, директорката 
е била в сградата на начал-
ното училище. Там водата 
е била с височина петдесет 
сантиметра, а в парното 
водният стълб е бил повече 
от метър, защото то се 
намира под земята.

„Сега ми предстои про-
филактика на помпи. Май-
сторите ще кажат дали те 
изобщо ще тръгнат и какво 
е положението с котлите. 
Търсим алтернатива за 
отоплението и се молим 
времето да се задържи по-
дълго топло“, обяснява Фе-
лонова.

Отводняването и по-
чистването на училищните 
сгради са направили сами 
учителите. „Точно в деня 
на Съединението започнахме 
да чистим. Това бе, което 
съедини един колектив. Имам 
страхотен колектив. Всич-
ки колеги се отзоваха. Под-
сушихме навсякъде. Всички 
помогнаха. Даже колеги 
отидоха да помагат в дет-
ската градина. И там има 
една–две стаи наводнени. 
Купихме си помпа, отвод-
нявахме. В такъв момент 
няма кой да ти помогне. 
Хората спасяваха хора. При 
нас поне нямаше бедстващи 
хора. Това е най-доброто“, 

заключи директорката.
По данни от училището 

няма бедстващи ученици. 
Учителите прозвъняват 
всички. 

Албена Касабова, директор 
на Основно училище „Св. св. 
Кирил и Методий“в Ахтопол 
бе категорична, че няма 
никакви щети по сградата 
на училището, които да са 
нанесени от пороите и 
учебната година ще започне 
нормално.

Петя Петрова, началник 
на Регионалното управление 
на образованието коменти-
ра преди старта на новата 
учебна година: „Моето го-
ворене в съвещанията, кои-
то правим, е продължение 
на това, с което приключи-
хме анализа на дейността си 
през изминалата учебна го-
дина: за ефективна ангажи-
раност на всеки от учас-
тниците в образователния 
процес: директори, учители, 
ученици, родители. Макси-
мално повишаване на анга-

жираността. Защото тя 
води до повишаване на ка-
чеството на образовател-
ната услуга и  от там до 
качеството на живота 
впоследствие.

И миналата учебна годи-
на, и тази започваме със 
сходно бедствие – миналата 
година в Поморие, Бургас, 
сега Царево, Ахтопол. В 
този контекст ние трябва 
да учим децата на човечност, 
на адаптивност, на социал-
ни умения – съпричастност 
и справяне с живота. Това 
трябва да подчини всички 
стандарти, които Минис-
терството е разработило, 
и всички механизми, с които 
се контролира и подпомага 
този процес.“

Слухът 
в учителските среди, 

че се обсъжда възможността 
българският език да се изу-
чава в училищата като чужд 
от учениците, за които не 

е майчин, предизвика вълна 
от притеснения и възмуще-
ние, както и даде повод за 
патриотични предизборни 
призиви. Яснота по въпроса 
внесе Петрова, обяснявайки: 
„Това е насочено към деца на 
мигранти, които все по-
често се връщат в България 
и те трябва да се реинтегри-
рат в училищата. Някои от 
тях много успешно са учили 
в българските училища в 
чужбина, но други не и не 
владеят езика. Тъй като 
чисто технически няма 
разработен механизъм като 
например допълнително 
часове за деца-бежанци. 
Трябва да се даде възможност 
за овладяване на езика, да не 
се разчита само на тези 
консултации, които учите-
лите по български са длъжни 
да дават. Те са недостатъч-
ни. Това е да се адресира 
тази потребност на бълга-
рите, чиито деца са учили 
в чужбина и недостатъчно 
са овладели езика“.

Южното Черноморие 

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Южното Черноморие 
бавно се съвзема от прежи-
вения ужас. Военни се 
включиха във възстановя-
ването на ключовите ин-
фраструктурни обекти. 
Тежка техника потегли 
към най-засегнатите насе-
лени места, за да достави 
вода и храна.

Държавата обеща фи-
нансова помощ, като от-
пусне по 1512 лв. за щети 
по имоти и до 2500 лв. за 
повредени уреди. Все още 
има разрушени пътища. 
Образувано е досъдебно 
производство за бедстви-
ето, което взе 4 жертви.

Остава забраната за 
пиене на вода от водопро-
вода, както и за къпане в 
морето. Електричеството 
на повечето места е въз-
становено, с изключение 
на ниските точки, където 
все още има каравани и 
бунгала под вода. Предстои 
изграждането на временен 
мост северно от къмпинг 
„Нестинарка”.

Продължава извозването 

на временното съоръжение, 
заяви инж. Митко Порязов, 
началник ОПУ-Бургас. След 
това ще бъде бутнат 
старият и на негово място 
ще бъде изграден нов, по-
стабилен, обясни още той. 
По временния мост ще има 
ограничения в скоростта 
и товароподемността на 
преминаващите.

Отворен е пътят меж-
ду Синеморец и Ахтопол. 
Всички населени места са 
проходими, има достъп. 

Продължават обследвани-
ята, обясни още инж. 
Порязов.

Има липсваща канализа-
ция и откъснати водопро-
води, посочи кметът на 
Царево. Няма откъснати 
села, има достъпност до 
всяко от тях, каза още 
Георги Лапчев. Въпреки че 
няма нови сигнали за изчез-
нали хора, издирвателните 
дейности продължават и 
днес. Според него няма 
опасност от екологична 
катастрофа, но всеки един 
евентуален сигнал ще бъде 
проверен.

Лапчев коментира и 
въпроса били ли са включе-
ни системите за ранно 
оповестяване при бедствие. 
По думите му те са били 
активирани четири пъти, 
и то още при силния дъжд, 
преди да има наличие на 
приливна вълна. Той комен-
тира, че по мнение на 
специалисти празният 
язовир край Лозенец е по-
могнал да не се заличи 
комплекс „Оазис“ и да няма 
по-голямо бедствие.

Ще наредя проверка, 

2 НОВИНИ 8 – 14 СЕПТЕМВРИ 2023 I 

Съпричастност. Техника и доброволци участват във възстановителните дейности

„
За около три 
месеца ще се 
определи кой 
носи 
отговорност

Акад. Николай 
Денков, министър-
председател

Първият учебен звънец ще бие във всички школа на областта
„
Трябва да учим 
децата на 
човечност, на 
адаптивност, 
на социални 
умения – 
съпричастност 
и справяне с 
живота

Петя Петрова, 
началник на РУО – 
Бургас

Първият учебен ден в СУ „Н. Й. Вапцаров“, Царево ще започне 
нормално     ФОТО: ФБ

По ахтополското училище няма поражения от дъждовете 
    ФОТО: ФБ

От РЗИ-Бур-
гас обявиха, 

че къпането 
в морето не 

се препоръчва
ФОТО: ГЕОРГИ 

РУСИНОВ

Водата 
започна да се 
оттегля и да 
се оценяват 
щетите 
ФОТО: ГЕОРГИ 
РУСИНОВ
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която да установи причи-
ните за наводненията по 
отношение на водосбор-
ните потоци, дали има 
нарушение на регулацията. 
Вероятно около три месе-
ца ще са нужни да се опре-
дели кой носи отговорност. 
Това каза премиерът акад. 
Николай Денков.

„Пуснато е електри-
чеството в региона. Вода-
та може да се използва за 
битови нужди, но има 
проблем с питейната. 
Продължават да се извеж-
дат летовниците с помо-

щта на МВР. Има затруд-
нения заради разрушена 
пътна настилка и мостове. 
В следващите дни ще се 
оценяват най-спешните 
ремонти и ще бъдат от-
пуснати средства. Реакци-
ята на всички институции 
беше светкавична. Трябва 
да се възстановят пъти-
щата и да се направи преглед 
на водосборните оттоци 
и деретата“, коментира 
той. И допълни, че Проку-
ратурата се е самосезира-
ла заради множеството 
поражения. 

„
Системите за 
ранно 
оповестяване 
бяха 
активирани 
четири пъти

Георги Лапчев, 
кмет на Царево

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Разследване за бедствие-
то в Царево ще има. Това 
увериха за „Черноморски 
фар“ от Окръжна проку-
ратура – Бургас. 
Образувано е досъдебно 
производство, а на терен 
работи екип от следова-
тели от Окръжния 
следствен отдел към 

Окръжна прокуратура 
– Бургас.
От Държавното обвине-
ние потвърдиха, че 
предстои назначаването 
на съответните експер-
тизи, които ще трябва 
да дадат отговори на 
въпроса как се стигна до 
бедствието в Царево и 
само огромното количе-
ство дъжд ли е причина.

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Сигнали за мародерство 
в Царево и засегнатите 
къмпинги няма. Това съоб-
щиха от пресцентъра на 
Областна дирекция на МВР 
– Бургас за „Черноморски 
фар“. 

От ОДМВР – Бургас 
увериха, че в местата, 
където има имущество без 
надзор обикалят както 
полицейски патрули, така 
и екипи на „Гранична поли-

ция“, за да не се допусне 
разграбване. 

Всички граждани с по-
страдало имущество и 
МПС могат да подават 
сигнал на 112, след провер-
ка от служба РСЗНПБ – 
Царево ще им бъде издаден 
съответен документ.

Инженери от армията 
помагат за мостовете

Вчера преди обед се про-
веде поредното заседание 
на Общинския кризисен щаб 

под ръководството на 
кмета на община Царево 
инж. Георги Лапчев.

След заседанието стана 
ясно, че към момента няма 
проблеми със сигурността 
на жителите и гостите на 
общината.

Още – инженери от ар-
мията пристигнаха на 
терен и започнаха да правят 
оценка за необходимостта 
и възможността за разпо-
лагане на временни мосто-
ви съоръжения. Продължи 
и отводняването на домо-

ве, хотели и обществени 
сгради. Няма сигнали за 
други изчезнали лица и за 
бедстващи хора.

Мостът към квартал 
„Василико“ започна да се 
почиства и укрепва. Над 
100 доброволци взимат 
участие в работата, но от 
Общината призоваха за 
спешна нужда от техника. 

Комисия ще проверява 
опасни и незаконни сгради 
по къмпингите и плажове-
те на територията на 
общината.

Сигнали за мародерство няма, органите на реда патрулират Тръгна разследване 
за бедствието 

СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

Дежурен стоматоло-
гичен кабинет ще бъде 
разкрит в общинския 
Дентален център 1 в 
Бургас. На последната 
сесия това бе последна 
точка в дневния ред и бе 
приета с мнозинство. 

Идеята за втори път 
е на вниманието на об-
щинските съветници. На 
предишни постоянни 
комисии бе отхвърлена с 
мотива, че финансово 
Денталният център не 
може да се позволи подобен 
вид дежурства, както и 
че има достатъчно част-
ни практики в града. 

Докладната бе входи-
рана от съветниците 
Росен Топкаров и Красимир 
Калудов от „Продължа-
ваме промяната“. 

При обсъжданията по 
време на общинската сесия 
Росен Топкаров защити 
категорично смисъла от 
разкриването на подобен 
кабинет и успя да обърне 
нагласите на мнозинство-
то, както и да получи 

подкрепа от общинската 
администрация. 

Мнозинството отно-
во бе решило да я отхвър-
ли, но след намесата на 
кмета Димитър Николов 
промени решението си. 

„Приемете тази до-
кладна, ще се търсят 
варианти за финансови 
източници“, заяви той 
като припомни, че Реги-
онална библиотека „П. 
Яворов“ работи от ля-

тото 24 часа, но там 
колективът е прегърнал 
идеята и има желание за 
това. „Трудно е, когато 
екипът не го иска“, каза 
той и допълни, че новата 
специалност „Дентална 
медицина“, която се раз-
крива в Медицинския 
факултет на университет 
„Проф. д-р Асен Златаров“ 
ще има нужда от база за 
практики, така че Ден-
талният център, който 

е общински, е този, който 
може да се превърне в 
такава.

„Благодаря на кмета 
Димитър Николов за по-
мощта и че се показа ви-
зионер“, коментира Росен 
Топкаров.

Кабинетът, макар и с 
намалено работно време, 
ще може да приема паци-
енти през почивните дни.

За наличието на същест-
вуващия проблем, породен 

от липсата на спешна 
стоматологична помощ 
през почивните и праз-
нични дни, сигнализира 
д-р Мартин Кръстев, 
който е част от екипа на 
висококвалифицираните 
специалисти в Денталния 
център. 

Според него пациенти-
те в Бургас са в невъзмож-
ност да намерят помощ 
или да започнат някакво 
лечение през уикенда, тъй 

като дежурни стомато-
лози има само в няколко 
частни кабинета, които 
не са с установена посто-
янна локация или работно 
време, т.е всяка седмица 
или месец са различни. За 
съжаление често пациен-
тите в такива случаи са 
деца.

Д-р Кръстев споделя, 
че заради качеството на 
услугите ДЦ 1 е търсен 
не само от пациенти от 
Бургас и региона, но през 
активния сезон и от ле-
товници от цялата 
страна. Същевременно  в 
общинския център разпо-
лагат и  с орални хирурзи.

Младият стоматолог 
потърси подкрепа за иде-
ята си да бъде разкрит 
спешен кабинет през по-
чивните дни. Той защити 
предложението си с това, 
че функционирането на 
кабинета не би изисквало 
допълнително финанси-
ране от общинския бюджет 
за оборудване, а само ре-
организация в работата 
на ДЦ.

Щастлива развръзка за Спешната дентална помощ в Бургас 
„
Благодаря на 
кмета 
Димитър 
Николов за 
помощта 
и че се показа 
визионер

Росен Топкаров,
общински съветник

Ще се 
търсят 
начини за 
финансиране 
на спешния 
кабинет
ФОТО: WIKIMAPIA

Връзката между 
„Нестинарка“ 

и Царево е 
възстановена, 

както и обхо-
дът от Варвара 

до Царево
ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ
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След наводнението. Шокът сред местните хора в Царево дълго няма да отмине

Апокалипсис на Юг, 
ГЕОРГИ РУСИНОВ

 
Часове след наводнението 

картинката в Царево е 
мрачна. Следите от водната 
стихия са видими навсякъде. 
Хората от ранна сутрин 
дружно си помагат. Освен 
официалните власти, които 
се грижат за овладяване на 
положението след бедстви-
ето, стотици жители на 
Царево и хора от съседните 
населени места показаха 
задружност навръх Съеди-
нението. 

Местният жител Георги 
разказа, че не е спрял да оби-
каля по домове, училища и 
детски градини, където е 
помагал за отводняване на 
помещения, залети от при-

дошлата водна стихия. Той 
влезе в ролята и на гид, като 
ни показа най-засегнатите 
места в града – едно от тях 
е мостът преди Пристани-
щето. Именно на него ра-
йонната съдийка Мария 
Москова и дъщеря ѝ, вете-
ринарният лекар д-р Даниела 
Йорданова бяха отнесени.

„Майката бегло я познавах, 
но дъщеря ѝ – Даниела, бе 
много съвестен в работата 
си човек. Мнозина в града 
доверяваха грижата за до-
машните си любимци на нея“, 
посочи той.

На кафето до общината 
също с притеснителен тон 
се коментираха загиналите 
и изчезналите в морето. 
Хората изразяваха надежда 
жените да бъдат открити 

живи. 
Сред доброволците да 

помагат бе и Здравко Василев 
– Брадъра, който още във 
вечерта на потопа органи-
зира много хора от Примор-
ско. Пред репортер на 
„Черноморски фар“ той 
разказа, че е благодарен за 
бързата реакция на отзова-
лите се.

„Закупили сме най-вече 
вода, но и други продукти, 
които ще раздадем на хора-
та в Кости и Бродилово. 
Една част от водата оста-
вихме също и в щаба. Очаквам 
информация от какво още 

има нужда и до кои села мо-
жем да изпратим високо 
проходими автомобили с 
вода. За огромно съжаление, 
за пореден път се оказа, че 
една огромна трагедия може 
да ни обедини“, каза той.

Други пострадали отка-
заха да бъдат снимани, но 
разказаха за ужаса, който са 
преживели. 

„Страшно беше! Аз та-
кова нещо не помня някога 
да е било. Не може причина-
та да е само в дъждовете. 
Това е някой скъсан язовир 
сигурно“, ядосваше се жена. 

 

„Нестинарка“
 
Нерви и напразни опити 

да напуснат Варвара и Ахто-
пол изпитаха стотици, 
които попаднаха в киломе-
тричната опашка в къмпинг 
„Нестинарка“, откъдето бе 
единствения вариант за 
Царево. Така докато и мос-
тът в къмпинга не се ком-
прометира и придвижване-
то към общинския център 
спря. Стигна се и до напре-
жение между различни шо-
фьори. Наш репортер също 
остана в капана, създаден от 
стихията. 

За момента алтернативен 
маршрут нямаше. Извърш-
ваха се действия по уста-
новяване проходимостта 
през съществуващ черен 
път и възможностите на 
трасето да поеме трафика. 
Такъв по-късно бе посочен 
през Бродилово, а от там 
към Изгрев и Царево. 

На място в тапата бе 
линейка, която по спешност 
трябваше да откара родил-
ка в болницата. И тъй като 
обходен маршрут към мо-
мента нямаше, се е наложи 
медици да пренесат жената 
на ръце през съоръжението, 
разказаха очевидци. 

Във Варвара бе пълно с 
почиващи, които бяха от-
казали да се придвижват в 
първия ден и създалия се 
хаос. Жена от София е пре-
живяла наводнението на 
палатка в гората и сподели, 
че такъв ужас не е изпит-
вала никога през живота си. 

 
„Арапя“

 
„Всичко дойде от реката. 

Като се вдигна вълната, 
повлече всичко по пътя си. 
Колите се въртяха като 
палачинки, водата ги поне-

ДОНА МИТЕВА

„Случилото се при нас не 
е за първи път, но наисти-
на такава вълна от вода не 
е имало. Хората вече се 
отърсват от шока. Този 
път има по-малко засегнати 
къщи – 5, защото вълната 
дойде от дерето. А това 
дере вече не съществува. 
Дано да не завали отново, 
защото тогава ще стане 
страшно. Има и разрушени 
улици, наводнени къщи.“ 
Така коментира ситуаци-
ята към момента кметски-
ят наместник на с. Кости 
Антон Ангелов, където се 
изляха рекордните количе-
ства вода – 330 л/кв.м. Той 
уточни, че днес се чакат 
вече комисиите за оценка 
на щетите.

„Дерето не само бе по-

чистено, то бе иззидано, 
вярно, още през далечната 
1974–75 година е правено, 
но си бе добре направено. 
Просто количеството 
вода беше огромно. Приро-

дата няма как да я обвиня-
ваме. Този път водната 
стихия дойде от дерето, а 
не от реката, както беше 
през 2006 година. Тогава 
дъждовете бяха в Турция и 

ни заля приливната вълна 
на реката“, заяви още Ан-
гелов.

Хубавото в случая е то-
ва, че над милион и полови-
на лева има вече отпуснати 

от фонда за бедствия и 
аварии. „Средствата са 
отпуснати, сега чакаме да 
се сключи договорът с из-
пълнителя. Парите са 
преведени. Почти на фина-

ла сме на документацията“, 
обясни Ангелов. И допълни, 
че най-хубаво е това, че 
няма пострадали хора.

Доброволци работят по 
разчистването.

В Кости ще започне изграждане на дерето наново
„
Дано да не 
завали отново, 
защото тогава 
ще стане 
страшно

Антон Ангелов, 
кметски наместник, 
с. Кости

ФОТО: бТВ

Дерето е изцяло разрушено от водата                 ФОТО:  ОБЩИНА ЦАРЕВО Водата се отдръпва и личат пораженията по улиците

Разрушеният мост на пътя Царево – Ахтопол. Сглобяват вре-
менен мост, а АПИ обяви поръчка за нов                      ФОТО: АПИ

„
Най-важно 
беше да уста-
новим изчезна-
лите и самолич-
ността на 
жертвите

Старши комисар 
Емил Павлов

Един от най-
засегнатите 

участъци в 
града – пътят 

е пропаднал, 
а караваните 

и автомо-
билите са 

довлечени от 
прииждащата 

вода
ФОТО: ГЕОРГИ 

РУСИНОВ

От този мост 
стихията от-
нася в морето 
съдия Мария 
Москова и 
дъщеря ѝ –  
д-р Даниела 
Йорданова
ФОТО: ГЕОРГИ 
РУСИНОВ



се към скалите, а каравани-
те плаваха като лодки в 
морето. Хората започнаха 
панически да изскачат, а 
насред тях във въздуха се 
носеха шезлонги, чадъри, 
посуда. Стихията изтръг-
на дърветата и ги понесе 
към морето“. Тази картина 
се разгърна пред очите на 
десетки къмпингуващи на 
„Арапя“, които станаха 
свидетели на невиждана от 
десетилетие насам природ-
на стихия. 

Лекарят, който оказвал 
спешна медицинска помощ 
на ивицата на „Арапя“, 
едва смогвал да обработи 
контузиите на десетки, 
които ударени от клони, 
понесени от бурята чадъри 
и шезлонги. „Цяла нощ валя. 
Аз се опитах да изляза през 
Лозенец, обаче много голя-
ма беше водата. Излязох 
малко преди обяд с колата 
и после не можах да вляза. 
Пред очите ми близо до 
гробищата се вдигна два 
метра. Набих спирачки, 
аварийни и обратно, едва 
се спасих“, разказва друг 
свидетел. 

„Седяхме по бански, по 
гащи на плажа, сега сме до 
печката. Всичко ни е вътре 
в караваната. Дрехи, доку-
менти, нищо не остана по 
нас. Само банските си има-
ме. Слава богу, приятели ни 

приютиха... Преживяхме 
трагедия. За щастие беше 
през деня, когато хората не 
спят, ако спяхме – всички 
щяхме да сме вече...“, споде-
ля семейство от Карлово, 
чиято каравана е отнесена 
в морето. 

То и да изгрее слънце вече... 
нито плаж има, нито нищо, 
разказват летовници от 
София. 

В морето още плуват 
тенджери, тигани, газови 
бутилки. 

По време на стихията 
имало трима души във во-
дата, които били извадени 
от спасители и летовници. 

„Мобилизирахме се, кой с 
каквото може да помогне“, 
казват къмпингуващите.

Едно е сигурно. Дълго 
време животът на хората 
в Царево и засегнатите 
населени места няма да е 
същият. Шокът бе силен и 
ще отминава дълго време. 
Не липсваха и такива, които 
опитаха да правят полити-
чески изказвания с трагеди-
ята, но опитите им не 
бяха добре посрещнати 
точно в такъв момент. 
Остават и въпросите, раз-
бира се – има ли други при-
чини за бедствието освен 
обилното количество дъжд, 
което се изсипа. Въпроси, на 
които ще опитаме да тър-
сим отговори.
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ужасът от първо лице
Потопът взе четири жертви 
По потвърдена информация 
потопът е взел четири 
жертви – две жени и двама 
мъже. Дълго се идентифици-
раха телата им, двете жени 
са съдия Мария Москова и 
дъщеря ѝ – д-р Даниела 
Йорданова, мъж от Несебър и 
още един мъж от руенското 
село Соколец, който е работил 
при двете жени. Телата им 
бяха установени с дрон и 
извадени с граничен катер.
Две кученца, за които 
30-годишната дъщеря на 
съдия Мария Москова се е 
грижела като ветеринар, са 
били причина двете жени да 
се качат на автомобила по 
време на поройния дъжд. Те са 
тръгнали от мястото, 
където е клиниката на д-р 
Даниела Йорданова, за да 
приберат бедстващите 
животни. Срутването на 
моста и приливната вълна 
обаче помитат автомобила.

ДОНА МИТЕВА

Странджанското село 
Фазаново бе откъснато 
и изолирано вследствие 
на дъждовете. Разрушен 
бе мостът, който го 
свързва с останалия свят, 
пътят също бе отнесен.

„Явно от вятъра бе 
паднала и клетката на 
мобилния оператор, за-
щото много трудна бе 
връзката и по мобилните 
телефони. В селото всич-
ко е окей. Ние се справяме“, 
коментира за „Черномор-
ски фар“ Красимир Сла-
баков, който живее  в 
селото със семейството 
си. 

Над 50 души, сред кои-
то и хора, които са на 

вилите си в селото, бяха 
изолирани в първите дни 
на бедствието. „Имат 
храна, вода, всичко необ-
ходимо“, успокои Слабаков. 
Вече има и връзка с оста-
налия свят.

Във Фазаново животът се нормализира 
„
Хората имат 
храна, вода, 
всичко необхо-
димо

Красимир Слабаков, 
художник

ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Красимир 
Слабаков пус-
на в социал-
ната мрежа 

снимки на 
разрушения 

мост

„
Всичко дойде 
от реката.
Стихията 
изтръгна дърве-
та и ги понесе 
към морето

Емил Пеев, спасител

„Арапя“ след бурята                 ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

Множество каравани са отнесени от водите и са с поражения

 Плажът на „Нестинарка“ е буквално „изоран“ наполовина

Автомобили в плитчините на плажовете са обичайна гледка

Водата заля мазета, приземни, че дори и първи етажи в някои 
хотели     ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

Съдия Мария Москова 
и дъщеря ѝ Даниела, за 
която жители и туристи 
казват, че е била много 
сърцат ветеринар

ФОТО: ФЕЙСБУК
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Причини. Претоварена инфраструктура, изсечени гори и интензивен валеж

Изричали ли сте ня-
кога някоя от следните 
реплики:

– Имам пари и ще си 
построя на първа линия.

– Абе нема как да не 
влезе в регулация!

– Аре ся, некво дере… 
Заривай го, трябва ми 
разрешително за строеж.

– Мани я тая гора, там 
пари нема. Ше дигнеме 
тука една хубава виличка.

– Не ме интересува 
колко струва, караваната 
ми ще е на първа линия! 

– Абе с едно дърво по-
малко, нищо нема да се 
случи. Споко. 

– Мило, не ми се ходи 
10 минути до плажа. 
Искам от караваната да 
се плюсна в моренцето. 
Обичам теееее! 

– Бах тва Веселие, къде 
ме прати ти, във вътреш-
ността на страната! 

Искам да строя на ПЛА-
ЖА! Кое не разбра? 

– Колко ше струва да 
намерим нещо по-близо 
до морето?

– Абе мани ги тея, бе! 
Търсят под вола теле. 
Нищо ѝ няма на земята, 
копай и заливай.

– Кво? Птици гнездяли 
тука? Не мога да строя??? 
Абе, ей! Я намери правил-
ния човек и не ми губи 
времето! Слагай там 
отрова ако трябва. Гоня 
срокове.

Мога да продължа да 
измислям сюжети до 
сутринта. 

Ако сте изричали 
нещо такова, или сте 
били част от подобен 
сюжет, няма смисъл да 
мрънкате. Вие сте сред 
многото виновни, за 
това, което се случва 
днес.
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МИХАИЛ КУЦЕВ
българин в Англия

ДАРИЯ ХУЛКА
общественик

Всички сме наясно, че 
това не е само поредно-
то природно бедствие. 
Само не сме наясно как 

да спрем тези предиз-
вестени погроми. Краж-
би и безнаказаност, и 
нищо...

ЯСЕН ДАРАКОВ
тв водещ и  
кореспондент от САЩ 

Искаше ми се последният 
пост за това лято от 
България да е по-весел. Но 
вчера мястото, което 
вече няколко години е мой 
летен дом, беше потопено 
от придошлите води. В 
Царево и Лозенец имам 
много приятели, на които 
им предстои много тежък 
път на възстановяване. 
Мнозина загубиха във во-
дата бизнеса си. Спечеле-
ното от лятото, с което 
трябва да живеят до 
следващото, няма да стиг-
не да покрие щетите. Но 
хората по Южното ни 
Черноморие и Странджата 

не само весели и сърдечни, 
гостоприемни и любезни, 
те са сърцати и силни. 
Издръжливи. Ще изградят 
градчетата си още по-ху-
бави от преди. За да има 
къде да се връщаме ние 
всяко лято. Затова да ги 
подкрепим в този миг на 
нужда. Но не просто като 
изпратим есемес, а като 
резервираме почивката си 
догодина точно там. Хо-
рата от Царево, Лозенец 
и региона ще са готови – 
както всяко лято. Аз ще 
бъда там.

Честит празник на Съ-
единението! 

КРИСТИНА БОЖИНОВА
ПР-специалист

Не се съобразихме с нея, 
когато изсякохме гори- 
те ѝ.

Не се съобразихме с нея, 
когато застроихме де-
ретата ѝ.

Не се съобразихме с нея, 

когато затлачихме ре-
ките ѝ.

Какво ни кара да си 
мислим, че ще се съобра-
зи с нас?

#Strandzha

СТАНИСЛАВ ПЕТКОВ
Радио Power FM

През 90-те години пре-
карвах летата си в Ахтопол. 
Това беше моето село, 
имахме къща, след това 
заведение и по 3–4 месеца 
изкарвах там. Не помня 
лято, в което да не е имало 
поне една буря с преливаща 
Велека, разбит и отнесен 
асфалт, улици-реки, лодки-
те на супа. Протекли по-
криви и наводнени мазета 
е имало винаги. Понякога 
просто много вали. 

От тогава много неща 
се промениха покрай жела-
нието на всички нас да 
строим и да завземаме още 
територия, по възможност 
по-близо до морския бряг. 
От караваната с навес до 
хотела с подпорна стена 
– всичко има влияние на 
околната среда и инфра-

структурата. А понякога 
просто много вали.

Едва ли някой може да 
каже със сигурност, че ако 
не бяха отрязани Х дървета, 
това щеше да се предотвра-
ти. Проблемите са гене-
рални – отводняване, кана-
лизация, речни корита, 
строителство в опасни 
зони, нерегламентирано 
къмпингуване, системи за 
ранно известяване и т.н. и 
т.н. Но понякога просто 
много вали.

И понеже няма да има 
конкретен виновен, а само 
словесни престрелки по 
екраните в следващите дни, 
е по-добре всеки да се зами-
сли как с действията си 
влияе на бъдещи такива 
ситуации, защото... няко-
га отново много ще вали.

ПЛАМЕН ЯНЕВ
областен управител 

Не се сещам скоро да са почиствани 
в този район речни корита 
СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

Ще бъде назначена коми-
сия, за да се видят всички 
места, откъдето са дошли 
водни потоци и дали има 
и други причини извън 
водната стихия, които са 
допринесли за размерите 
на бедствието. Така от-
говори областният упра-

вител Пламен Янев на въпрос 
на „Черноморски фар“ само 
природната стихия ли е 
виновна за апокалипсиса.

„В този район почист-
ване на речни корита не 
сещам да е правено, откак-
то аз съм в Областна уп-
рава“, каза той и допълни:

„Водният поток не е в 
резултат на забентване и 

вълна, а доста голям валеж 
по поречието на Велека. Тя 
обаче излиза в Синеморец, 
а големите щети са в Ца-
рево“, заяви още той. Като 
доказателство приложи, 
че единият язовир над 
Лозенец в 9 часа сутринта 
е бил празен, а в три е пре-
ливал. 

Така изглеждаше сърф училището на „Нестинарка“  след 
бурята, то бе завлечено в морето                ФОТО: ФБ

Съединението минва 
под знака на Смирението 
и Единението.

В Община Приморско 
се отложиха мероприя-
тията в официалната им 
част и по програма.

И без това отдавна са 
проформа, а Съединение-
то днес е дума с изпраз-
нено съдържание. Точно 
такива трагедии като в 
Царево ни връщат в ре-
алността и съзнанието, 
че именно нещастието 
ни обединява и прави 
истинското единение на 
народа.

Днес съм Царево, утре 
пак и така докато всичко 
си влезе в нормалния ритъм 
на всички приятели и 
познати от района.

Бяхме Украйна, Турция, 
Франция и все състрада-
телни на чужди апокалип-
сиси.

Днес напишете Аз съм 
България!!! И да стои за-
качено на профила ви!

Защото нашият апо-
калипсис е всеки ден, без 
война! С бедствия, убий-
ства и издевателства, 
причинени от беззаконие-
то, корупцията и усеща-
нето за безнаказаност.

Все някога ще има въз-
мездие, а и вярвам, че 
Вселената винаги мери с 
точни везни и баланс. А 
дотогава да изпълним с 
истинско съдържание 
думата Съединение, как-
то някога на 6 септември 
1885 г.

ВАНЯ АНДОНОВА
общински съветник  
в Приморско



– Г-н Едрев, каква е Вашата 
оценка на кмет – как община 
Айтос приключва мандат 
2019-2023?

– За мен най-важно е, че 
община Айтос приключва 
този мандат финансово ста-
билна. Въпреки трудностите 
и предизвикателствата, за-
ради пандемията и кризите. 
Освен немалкото обекти по 
капиталовата програма, кои-
то с целеви и собствени 
средства успяхме да изпълним, 
отчитаме ръст на финанси-
рането по проекти. Допълни-
телното финансиране по 
проекти, които изпълнихме, 
и по които продължаваме да 
работим, е близо 60 000 000 лв. 
И тук е мястото да благода-
ря на Общинския съвет, кой-
то в продължение на четири 
години безрезервно подкрепя-
ше всяко едно предложение за 
кандидатстване с проекти.

– В кои сфери са проекти-
те, реализирани от Община-
та през този мандат?

– Във всички сфери имаме 
проекти. Една от приоритет-
ните сфери са улиците в 
града и населените места, 
повечето неремонтирани в 
продължение на 20 години след 
промените. През този мандат, 
по проект, близо 2 млн. лв. 
бяха вложени в реконструк-
цията и рехабилитацията на 
уличната мрежа в града. За 
ремонта на уличните настил-
ки в населените места бяха 
инвестирани 1  350  000 лв. 
Отделно, само в селата Мал-
ка поляна и Поляново по 

проект, за ремонт на улици 
бяха разходвани 334 957 лв. За 
рехабилитация на тротоарни 
настилки на улици в гр. Айтос, 
отново по проект, бяха вло-
жени 467  978 лева. За рекон-
струкция на уличното освет-
ление в града разходвахме 
155 278 лв. Спечелихме финан-
сиране по проект за рекон-
струкция на ул. „Арда“ и 
„Кърджилов“ за 408 882.84 лв. 
– това са улици, на които 
никога не е полаган асфалт.

В момента се работи по 
проекта за изграждане и ре-
конструкция на улици с при-
лежащи паркоместа кв. 5, кв. 
5а, кв. 5б, кв. 8, кв. 8а, кв. 8б по 
плана на гр. Айтос, т.н. Еми-
ровски квартал, по сключено 
споразумение за финансиране 
към МРРБ, на стойност 3 166 000 
лв. В готовност сме да ремон-
тираме още улици по проекти. 
Спечелихме финансиране по 
проект за реконструкция на 
ул. „Димитър Благоев“ на 
стойност 320  745,23 лв. без 
ДДС и проект за реконструк-
ция на ул. „Даме Груев“ и ул. 
„Зюмбюл“, гр. Айтос за 214 725.57 
лв. без ДДС. И това са само 
средства, инвестирани по 
европейски и национални 
проекти.

Всяка година увеличаваме 
средствата в капиталовата 
програма за рехабилитация и 
ремонти. Само през 2023 г. 
общият размер на капитало-
вата програма е близо 7 000 000 
лв. Във всяко едно от населе-
ните места се извършват 
текущи ремонти, планирали 

сме средства за реконструкция 
на улици и изграждане на пар-
коместа в още два квартала 
в града.

– Този мандат ще бъде 
запомнен и с ВиК ремонтите?

– Изпълнихме безпроблемно 
проект за реконструкция и 
рехабилитация на водопро-
водната система в населени-
те места на стойност 5 860 456 
лв. В момента ВиК – Бургас 
изпълнява мащабен проект за 
реконструкция на ВиК мре-
жата в града за 9 633 845 лв. 
Работи се там, където пред-
варителното проучване по-
казва, че съществуват про-
блеми в мрежата, които 
трябва да бъдат отстранени. 

Това създава неудобства 
на гражданите – заради ре-
монтните дейности водопо-
даването на места спира в 
определени дни и часове. Ис-
тината е, че реконструкци-
ята и рехабилитацията на 
подземна инфраструктура и 
на водопроводните съоръже-
ния в града е наложителна, 
защото през годините мре-
жата не е ремонтирана.

– Един от безспорните 
успехи през този мандат е 
благоустрояването на Град-
ската градина – един от 
символите на Айтос.

– Градската градина е съз-
дадена с доброволния труд на 
айтозлии, над стогодишна е, 

а благоустрояването ѝ е от-
лагано в годините. Радвам се, 
че успяхме да осигурим фи-
нансиране и да благоустроим 
тези близо 30 000 кв. м зелени 
площи и съоръженията там. 

Стойността на проекта е 
1 310 321 лв. и мисля, че айтозлии 
отново могат да се гордеят 
с един от символите на града.

60 000 000 лв. допълнително финансиране  
по проекти отчита Община Айтос
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Кметът Васил Едрев за приоритетите и проектите през мандат 2019–2023

С молитва за здраве и спа-
сение на 6 септември, Айтос 
изрази съпричастността си 
към бедстващите след водна-
та стихия в Община Царево. 
Заради трагичните събития 
Община Айтос отмени праз-
ничните прояви за честването 
на 138 години от Съединение-
то на Княжество България и 
Източна Румелия.

Много айтозлии дойдоха 
сутринта в църковния двор, 
за да присъстват на молитва-
та, отслужена от енорийски 
свещеник Ромил Георгиев. След 
службата, шествие се отпра-

ви към двора на бившето Ло-
гопедично училище, за да 
поднесе венци и цветя на 
признателност пред памет-
ната плоча - айтоския символ 
на Съединението. 

Паметният знак за обеди-
нението на всички българи в 
една държава е поставен от 
айтоското гражданство през 
1985 г. на една от стените на 
училището, в което е кварти-
рувал щабът на 11-а Айтоска 
дружина, участвала в истори-
ческите събития, свързани със 
Съединението.

НП

Молитва за здраве и спасение и тържествен 
ритуал за 138 години от Съединението 

НА 6 СЕПТЕМВРИ 
В АЙТОС

Молитва за здраве и спасение на бедстващите в община Царево
ФОТО: НП

Ритуал за поднасяне на венци и цветя пред паметната плоча 
на Съединението

Васил Едрев – кмет на община Айтос    ФОТО: НП

Продължава работата по проекта за благоустрояване на Еми-
ровския квартал

Градската градина на Айтос



 Популяризира процеса на 
разработване на 

Стратегия за водено от 
общностите местно 

развитие 

Във връзка с изпълнение 
на проект № BG06RDNP001– 
19.610-0090 „Проект за из-
готвяне на Стратегия за 
Водено от общностите 
местно развитие за програ-
мен период 2023 – 2027 г. за 
територията на Сдружение 
„Местна инициативна 
група – Айтос“, финансиран 
чрез Административен 
договор № BG06RDNP001-
19.610-0090-C01/РД 50-121 
за предоставяне на безвъз-
мездна финансова помощ по 

процедура № BG06RDNP001– 
19.610 за подбор на проекти 
за подготвителни дейности 
по подмярка 19.1 „Помощ за 
подготвителни дейности“ 
от мярка 19 „Водено от 
общностите местно раз-
витие“ от Програма за 
развитие на селските райо-
ни 2014-2020 г., СНЦ „МЕСТ-
НА ИНИЦИАТИВНА ГРУПА 
– АЙТОС“ организира и 
проведе четири еднодневни 
информационни срещи/се-
минари през месец юли на 
следните дати:

– 10.07.2023 г. в Посети-
телски център, находящ се 
в Етнографски комплекс 
„Генгер“, гр.Айтос, 

– 11.07.2023 г. в сградата 

на Младежки дом към Кмет-
ство с.Тополица;

– 12.07.2023 г. в сградата 
на Народно читалище „Ки-
рил и Методий – 1929“, с. 
Пещерско,

– 13.07.2023 г. в сградата 
на Кметство, с. Пирне.

Целта на информацион-
ните срещи/семинари е да 
се популяризира процесът 
на разработване на Стра-
тегия за Водено от общно-
стите местно развитие 
(СВОМР) за територията 
на „Местна инициативна 
група – Айтос“. Да се запоз-
наят всички заинтересова-
ни страни с възможностите 
за многофондово финанси-
ране по различните Опера-

тивни програми и да се на-
сърчат за активно участие 
и включване в процеса на 
планиране и подготовка на 
Стратегия за Водено от 
общностите местно раз-
витие за територията на 
„Местна инициативна 
група – Айтос“.

Срещите се проведоха в 
четири населени места от 
територията на Община 

Айтос, като всички заин-
тересовани страни имаха 
възможност да вземат 
участие.

По време на информа-
ционните срещи/семинари 
се информира местното 
население за етапите на 
подготовка на Стратегия 
за Водено от общностите 
местно развитие за тери-
торията на „Местна ини-
циативна група – Айтос“. 
Подробно бяха представе-
ни програмите и фондове-
те  от Европейските 
структурни и инвести-
ционни фондове, мерките 
и етапите на подготовка 
на Стратегията за ВОМР 
(СВОМР). Участниците в 
срещите бяха запознати с 
възможностите за включ-
ване на фондове от различ-
ните Европейски струк-
турни и инвестиционни 
фондове, програми, съот-
ветните мерки и възмож-
ностите за участие на 
местната общност. На 
срещите бяха дадени прак-
тически насоки и успешни 
примери за разработване на 
проектни и бизнес идеи, 
както и примери за успеш-
ни проекти за стимулира-
не и включване на заинте-
ресованите страни в 
подготовката на Страте-
гия за ВОМР.

Всички заинтересовани 
страни бяха поканени да 
вземат активно участие в 
процеса на планиране и под-
готовка на СВОМР, в избо-
ра на програми и мерки.

Участниците в инфор-
мационните срещи/семина-
ри взеха активно участие 
в дискусиите по разгледа-
ните теми и получиха 
отговори на поставени от 
тях въпроси.

Настоящата публикация 
е осъществена с финансовата 
помощ на Европейски земе-
делски фонд за развитие на 
селските райони във връзка с 
Административен договор 
№ BG06RDNP001-19.610-
0090-C01/РД 50-121 от 
05.04.2023 г. за предоставяне 
на безвъзмездна финансова 
помощ по процедура № 
BG06RDNP001-19.610 за 
подбор на проекти за подгот-
вителни дейности по подмяр-
ка 19.1 „Помощ за подготви-
телни дейности“ от мярка 
19 „Водено от общностите 
местно развитие“ от Про-
грама за развитие на селски-
те райони 2014-2020 г.

п.к. 8500 град Айтос, об-
щина Айтос, област Бургас, 
ул.”Васил Левски” № 2

www.mig-aytos.com; моб.
тел. +359 886 881 212 ; e-mail: 
mig_aytos@abv.bg
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Община Айтос се включва  
в инициативата „Да почистим 

България заедно 2023”
Училищата първи заявиха желание да участват в общонародното почистване

На 16 септември 2023 г. 
Община Айтос ще участва 
в доброволческата инициа-
тива „Да изчистим България 
заедно 2023 г.“ Координатор, 
определен за кампанията е 
ст. експерт Катя Иванова, 
Дирекция ТСУРР, телефон 
за контакт: 0897992321;

Ето районите, обект на 
почистване и участниците, 
които вече са заявили жела-
ние да се включат:

1. Професионална гимна-
зия по селско стопанство 
„Златна нива“, гр. Айтос - 
двора и района около про-
фесионалната гимназия.

2. Средно училище „Хрис-

то Ботев“, гр. Айтос ще 
почиства района на полик-
линиката в гр. Айтос;

3. Средно училище „Ни-
кола Й. Вапцаров“, гр. Айтос 
– двора и района на учили-
щето.

4. Основно училище „Св. 
св. Кирил и Методий“, с. 
Карагеоргиево, общ. Айтос 
– двора и района на учили-
щето.

5.  Основно училище 
„Христо Ботев“, с. Пирне, 
общ. Айтос – двора и райо-
на на училището.

6.  Основно училище 
„Светлина“, с. Тополица, 
общ. Айтос – двора и райо-

на на училището.
7. Основно училище „Ата-

нас Манчев“, гр. Айтос – 
двора и района на училище-
то.

8.  Основно училище 
„Христо Ботев“, с. Мъглен, 
общ. Айтос – двора и райо-
на на училището.

ЖЕЛАЕЩИТЕ ДА СЕ 
ВКЛЮЧАТ В ДОБРОВОЛ-
ЧЕСКАТА ИНИЦИАТИВА, 
ДА ПОЗВЪНЯТ НА ТЕЛ. 
0897992321 - СТ. ЕКСПЕРТ 
К. ИВАНОВА, ЗА ДА ЗАЯВЯТ 
УЧАСТИЕ И ДА ПОЛУЧАТ 
ЧУВАЛИ И РЪКАВИЦИ.

Искате да живеете на 
чисто?! Включете се!

Община Айтос 
не е пропусна-

ла нито едно 
издание на 

инициативата 
„Да почистим 

България 
заедно“
 ФОТО: НП

ЕВРОПЕЙСКИЯТ ЗЕМЕДЕЛСКИ ФОНД ЗА РАЗВИТИЕ НА СЕЛСКИТЕ РАЙОНИ 
ЕВРОПА ИНВЕСТИРА В СЕЛСКИТЕ РАЙОНИ

СНЦ „МЕСТНА ИНИЦИАТИВНА ГРУПА – АЙТОС”

СНЦ „Местна инициативна група – Айтос“ проведе 
четири информационни срещи/семинари 

В Посетителски център „Генгер“ в Айтос

Интерес към новата Стратегия в с. Пирне

В обновеното читалище на с. Пещерско

Срещата в с. Тополица           ФОТО: МИГ-АЙТОС



Официално откриват детска градина 
„Слънце” на 18 септември
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Добрата новина – одобрен за финансиране е проектът за 
изграждане на Младежки център в Айтос

ПРОДЪЛЖЕНИЕ ОТ СТР. 1

– Г-н Едрев, кои са другите 
обекти в града и населените 
места, за които беше осигу-
рено допълнително, извънбю-
джетно финансиране?

– На първо място това е 
проектът за новата детска 
градина „Слънце“, която ще 
открием официално на 18 
септември. Детската градина 
ще отвори врати за 120 деца 
в 4 детски и една яслена група. 
Така до голяма степен решава-
ме проблема с недостатъчни-
те места в детските градини 
в Айтос.

Другият важен за спорта 
проект, който вече е финали-
зиран, е проектът за благоус-
трояване и реновация на 
спортната зала към стадиона 
в гр. Айтос. Инвестирани са 
468 621,41 лв. за цялостното 
обновяване на втората спорт-
на зала в града. Както знаете, 
спортна зала „Аетос“ беше 
реновирана и разширена през 
миналия мандат.

С цел развитие на туризма 
реализирахме проект за изграж-
дане на Посетителски център 
„Генгер“ на стойност 233 507 
лева. И тук искам да подчертая 
ролята на Местна инициатив-
на група „Айтос“, по чиято 
Стратегия за местно развитие 
кандидатстваме и печелим 
проекти. Предимство и при-
вилегия за една община да има 
на своята територия МИГ, 
което дава възможност мест-
ното развитие да бъде водено 
от общността.

Много важен за добре под-
държаната зелена инфраструк-
тура е вторият проект за 
подобряване опазването на 
околната среда, който изпъл-
нихме успешно с администра-
цията на Одрин, РТ, по Про-
грама  за  Трансгранично 
сътрудничество. Общата 
стойност на двата огледални 
проекта е 346 831.65 евро. По 
двата проекта успяхме да за-
купим техника и оборудване 
за поддръжката на зелената 
инфраструктура, и не изхар-
чихме нито лев от бюджета 
за тази цел. Другият „между-
народен“ проект беше за ре-
монта на централна сграда на 

Детска градина „Пролет“, гр. 
Айтос. Финансовата помощ 
беше предоставена чрез По-
солство на САЩ в България, 
на стойност 267 997 лв.

– По какви проекти, свър-
зани с образованието, децата 
и младите хора работи об-
щинската администрация 
през този мандат?

– През 2021 г., приключихме 
проект за интегрирани услуги 
за ранно детско развитие на 
стойност 387 763 лв. С финан-
сиране по проект беше изгра-
дена и четвърта по ред спорт-
на площадка №4 с фитнес зона, 
в спортен комплекс „Крум 
Делчев“, на стойност 84  804 
лв. Приключихме и с ремонта 
на спортната площадка в СУ 
„Никола Вапцаров“, гр. Айтос, 
по проект за 85 211 лв. 

Важна част от работата 
на Общината са и т.н. „малки“ 
проекти, които променят 
средата и създават условия за 
спорт и почивка. Изградихме 
два нови образователни детски 
къта на територията на Зо-
опарк – гр. Айтос, финансира-
ни по Национална кампания 
„Чиста околна среда – 2022 г.“ 
на стойност 15 000 лв. Имаме 
проекти за изграждане на нови 
детски площадки в УПИ III, 
кв. 3А и детска площадка в УПИ 
I, кв. 191 в град Айтос, на 
стойност 58 273 лв. и градин-
ка със зона за отдих в централ-
ната част на Айтос за 10 000 
лв. По тази програма е осигу-
рено финансиране за изграж-
дане на детски кът върху об-
щински терен в с. Черноград, 
на стойност 15 000 лв., както 
и средства за изграждане на 
детска площадка в детска 
градина на с. Карагеоргиево“ на 
стойност 10 000 лв. Само през 

2021 г. сме изпълнили 14 кон-
курсни проекта по Национал-
ната кампания за общо 135 000 
лв. Приключи проектът за 
закупуване на оборудване и 
обзавеждане на помещения в 
Защитено жилище – Айтос, 
финансиран от фонд „Соци-
ална закрила 2023 г.“, на стой-
ност 34 500 лв. Трудно ще е да 
изброя всички проекти за де-
цата и младите хора на общи-
на Айтос. 

Добрата новина е, че одобрен 
за финансиране е проектът на 
Община Айтос за „Изграждане 
и осигуряване на ефективно 
функциониране на Младежки 
център“. Според проекта, 
сградата на бившето Логопе-
дично училище, която от го-
дини стои заключена, ще бъде 
преобразена в съвременен 
младежки център. Стойност-
та на проекта е 1  799  994,62 
лева.

– Има ли проекти от мина-
лия мандат, по които Общи-
ната продължи да работи и 
през мандат 2019–2023?

– Да, това е големият про-
ект за закриване и рекултива-
ция на общинско депо. Проект 
за 3 200 000 лв., който включва 
различни дейности и процеду-
ри през годините. През този 
мандат продължихме работа-
та по новата Програма за 
енергийна ефективност. В 
резултат на съвместната 
работа на Общинската адми-
нистрация и собствениците 
на етажната собственост, 
бяха подадени 14 проекта на 
сдружение на обща стойност 
14 000 000 лв.

Продължаваме да работим 
по програмата на Общината 
за реновиране на читалищата. 
През този мандат беше извър-

шен основен ремонт на чита-
лището в с. Пещерско, на 
стойност 374 941 лв. Основно 
беше ремонтирано и НЧ „Про-
буда-1929“ с. Мъглен, по проект 
на стойност 303 690 лв.. Има-
ме изготвен цялостен проект 
за ремонта на НЧ „Васил Лев-
ски 1869“ – необходими са 
много средства, и не сме 
престанали да търсим финан-
сиране. Имаме и друга основна 
цел по отношение на читали-
щата – обзавеждане и оборуд-
ване на всички читалища на 
територията на община 
Айтос. По проект вече са 
осигурени 49  800 лв. за тази 
цел.

– Кои са по-големите про-
екти, които бяха реализирани 
в сферата на здравеопазване-
то и социалната политика?

– По проект на Министер-
ство на здравеопазването, 
финансиран по Оперативна 
програма „Региони в растеж“ 
беше реновирано и обзаведено 
Инфекциозно отделение на 
„МБАЛ – Айтос“ ЕООД, в 
което се лекуват пациенти 
от четири общини. Партньор 
по проекта на стойност 
308 138,22 лв. е МБАЛ – Айтос. 
По проект „Светулка“ на 
Фондация „За Доброто“ беше 
реновирано и обзаведено и 
Детско отделение на МБАЛ. 
Смея да твърдя, че в двете 
болнични отделения на общин-
ската болница има най-добри-
те условия за лечение в региона.

По отношение на социал-
ната политика – факт е, че 
все повече хора се нуждаят от 
социална закрила. Затова ра-
ботим по проекти за повече и 
по-качествени социални услу-
ги. Изпълнихме проект „Патро-
нажна грижа“ за 114 266 лв. и 

надградихме тази социална 
услуга с втори проект „Патро-
нажна грижа +“ на стойност 
114  266,88 лв. В момента се 
изпълняват проект „Грижа в 
дома“ в града и селата, на 
стойност 636 476 лв., и проект 
за укрепване на капацитета на 
община Айтос за предоставя-
не на социални услуги, на 
стойност 88 811 лв. По този 
проект целта е да бъде открит 
нов офис за гражданите, нуж-
даещи се от социална подкре-
па.

– Кой е последният проект 
за този мандат, който Общи-
на Айтос успешно е изпълни-
ла?

– Току-що приключихме с 
проекта за доставка и монтаж 
на напоителна система в парк 
„Славеева река“, финансиране-
то е със собствени средства. 
Същата автоматична напои-
телна система изградихме и 
на зеления терен на градския 
стадион по проект на стойност 
84 572 лв.

Ще спомена и още два про-
екта, за изпълнението на 
които е осигурено финансира-

не. Първият е за корекция и 
изграждане на пасарелки и во-
досток на западното дере в с. 
Карагеоргиево. Средствата за 
общинския проект са осигуре-
ни с Постановление №250 на 
Министерския съвет – 652 339 
лв. 

Вторият е за укрепване 
капацитета на Община Айтос., 
финансиран по ОПЕРАТИВНА 
ПРОГРАМА „РЕГИОНИ В 
РАСТЕЖ 2014- 2020 г.“, на 
стойност на проекта: 179   
998,16 лв. 

– С какво бихте стартира-
ли следващия мандат, ако 
спечелите доверието на граж-
даните на 29 октомври?

– С довършване на всички 
започнати проекти, с теку-
щите улични ремонти в села-
та и с големите проекти в 
капиталовата програма за 
благоустрояване на квартали 
в града. Другата посока е кан-
дидатстването с проекти по 
оперативните програми на 
новия програмен период. Има-
ме проектна готовност за над 
40 млн. лв.

НП

Детска гра-
дина „Слънце“ 

отвори врати 
за децата на 
1 септември 

2023 г. Спортната зала на стадион „Крум Делчев“

Децата са приоритет – осигурени са възможно най-добрите 
условия в Детско отделение на МБАЛ – Айтос  ФОТО: НП

ПРОДАВАМ
Самостоятелен обзаведен етаж от къща в гр. Айтос. Имота се 

намира на комуникативно място близо до Автогарата. Площта на 
етажа е 55,32 кв.м. и представлява две самостоятелни стаи (непре-
дходни) с площ от 10,80 кв.м. и 23,94 кв.м., свързани от коридор с 
площ 9,81 кв.м. Има баня и тоалетна с площ 4,8 кв.м. Всички 
прозорци са с подменена PVC дограма. Банята е след основен ремонт.

Телефон за връзка: 0884/ 662 992

„Електроразпределение Юг“ ЕАД уведомява Об-
щината, че в периода от 31.08. 2023 г. до 30.09.2023 
г. ще се извърши кастрене на клони

Във връзка с публикации в социалните мрежи, че 
по ул. „Иван Карагеоргиев“ се извършва подрязване 
на дървета, Община Айтос информира гражданите: 

От Общинска администрация – Айтос не са пред-
приемани действия по подрязването на дърветата 
по улиците на града.. Дърветата се подрязват от 
„Електроразпределение Юг“ ЕАД по правомощията 

им, предоставени от Наредба № 16 от 9 юни 2004 г. 
за сервитутите на енергийните обекти, с цел на-
маляване на авариите, избягване на възможни не-
щастни случаи от скъсани проводници и възникване 
на пожар.

С писмо от 31.08. 2023 г., „Електроразпределение 
Юг“ ЕАД уведомява Община Айтос, че в периода от 
31.08. 2023 г. до 30.09.2023 г. ще се извърши кастрене 
на клони, вплетени в проводниците по въздушна 
линия ниско напрежение в гр. Айтос..

Общинска администрация - Айтос не е предприемала 
действия за подрязването на дървета

търси да назначи двама шофьори за Автогара - Айтос и 
двама шофьори - водачи на ученически автобуси.

Повече информация на тел. 0879 29 77 22

ОБЯВА
Професионална гимназия по селско стопанство „Златна нива“ 

гр. Айтос, ул. „Славянска“ № 50, продава сини сливи.
Телефон за справки: 0888 206 682- счетоводство
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Трима състезатели на КСА „Орел“ в състава на националния 
отбор за Европейското във Варна през октомври

Изключителен успех за айтоската 
школа по спортна акробатика

Изключителен успех за 
айтоската школа по 
спортна акробатика! 

В състава на националния 
отбор, който ще представя 
България на Европейското 
първенство по спортна ак-
робатика във Варна на 12–15 
октомври 2023 г. са включени 
трима състезатели на Клуба 
по спортна акробатика „Орел“ 
- Айтос.

Новината научихме от 
треньора на клуба Мартин 
Бенов веднага след Контрол-
ното състезание на Федера-
цията, което се проведе през 
миналия уикенд в Бургас. 
Честта да представят Бъл-
гария на европейската над-
превара на най-добрите ак-
робати, имат две момчета, 
доказали класата си през 
последните години. След 
серия от златни медали на 

национални първенства и 
турнири, мъжката ни двой-
ка Антон Станчев – Янко 
Киров, във възрастова група 
11–16 години, издържаха 
блестящо теста на контро-
лите в Бургас и записаха 
имената си в националната 
листа. Особено горди с успе-
ха им са треньорите Мартин 
Бенов и Катя Цанева.

И две айтоски момичета 
доказаха спортния си талант. 
Женската двойка Ивелина 
Борисова – Сияна Кирякова, 
с треньор Гергана Денева, през 
пролетта ни зарадваха с бронз 
от Международния турнир 
в Алберсхаузен, Германия. 
Сега младият успешен тандем, 
създаден със съвместните 
усилия на КСА „Орел“ - Айтос 
и КСА „Нефтохим 2011“ - 
Бургас ще покаже спортния 
си потенциал на европейския 

квадрат. Ще припомним, че 
двете момичета учат в 
Спортното училище в Бур-
гас. Ивелина се състезава за 
айтоския „Орел“, а Сияна за 
бургаския „Нефтохим“.

Двете айтоски двойки ще 
претендират за европейски-
те титли и медали, преди 
това, от 1 октомври се 
включват в тренировъчния 
лагер на националите в Кра-
нево, под ръководството на 
ст. треньора Драгомир Дра-
ганов.

Подобен голям успех Айтос 
помни от 2016 г., когато 
женската двойка на „Орел“ 
- Айтос, Мариела Костади-
нова – Мими Казакова беше 
в състава на националния 
отбор за Световното пър-
венство в Китай.

Успех, момичета и момче-
та! Айтос е с Вас!

Антон и Янко след успеха на поредното състе-
зание – 2022 г.

Ивелина и Сияна на квадрата в Германия
ФОТО: КСА „ОРЕЛ“ – АЙТОС

По повод храмовия 
празник на църквата „Св. 
Рождество Богородично“ 
в с. Дрянковец – Малка 
Богородица, на 8 септем-
ври 2023 г. (петък), от 
9.00 часа ще бъде отслу-
жена Тържествена св. 
литургия.

На 9 септември 2023 г. 
(събота), от 11.30 часа, в 

храма ще бъде отслужен 
водосвет и ще бъде раз-
даден курбан за здраве.

Празникът се органи-
зира от Църковното 
настоятелство на храм 
„Св. Димитър“ и строи-
телите на храма Алексан-
дър Георгиев и синовете 
му Георги и Станимир.

НП

Известен е със своите ба-
гети – две пръчки от слива, 
съединени в горната си част, 
с които от 20 години търси 
вода в града, селата и вилните 
зони. Динко Златев и до днес 
не може да си обясни как „въл-
шебните пръчки“ сами се 
движат в ръцете му и „казват“ 
нагоре – „да“, надолу – „не“. 
Но пък много айтозлии, най-
вече хора, занимаващи се със 
земеделие, признават талан-
та му да покаже точното 
място, на което може да 
бликне вода. „Не го правя аз, 
пръчката сама се движи. Вди-
гне ли се нагоре, значи там 
трябва да се търси водата. 
Чак после става ясно – има ли, 
или няма вода“, смее се Златев.

Покрай търсенето на вода 
негови близки взели да искат 
от „пръчката“ отговори на 
съвсем злободневни житейски 
въпроси. Така багетите в 
ръцете на Динко познали от 
какъв пол ще е внучето му – 
момиченце или момченце. 
„Пръчката“ казала „да“ за 
момченце, още преди да се 
произнесат медиците. Пак 
пръчката познала, че близко 
на семейството девойче ще 
си вземе изпита, и не просто 
ще го вземе, а с четворка. 
Така и станало.

Най-странното и необяс-
нимо в цялата тази работа 
е, че Златев просто държи 
пръчката, а тя дава отговор 
на въпроси, които не трябва 
да се произнасят на глас, 
обяснява самият той. „Няма 
как да контролирам движе-
нието ѝ, първо, защото не 
знам какъв е въпросът. Тя 
сама си отговоря с „да“ и с 

„не“. Не зная дали това може 
да бъде обяснено с електро-
магнитни вълни, биотокове 
или нещо друго от този род, 
аз лично от 20 години нямам 
обяснение, как тази пръчка 
веднъж не излъга“, обяснява 
още Златев.

Не усеща изтръпване на 
ръцете, но признава, че го 
завладява особено чувство, 
когато наближи вода. „Ако 
пръчката се вдига трудно, 
значи се колебае, може да има 
препятствия, но ще стане 
– щом се е вдигнала“, подроб-
но обяснява Златев.

За много хора търсенето 
на вода с багети от пръчки, 
жички или метал е смешно и 
не вдъхва никакво доверие. Но 
Динко вярва и затова сам си 
направил пръчките от сливо-
ви клонки, и не ги е сменял от 
две десетилетия. Отначало 
търсил само вода, после не 
отказвал, когато го повикат 
да „дойде с пръчката, че е 
важно“. Търсили са го и има-
няри, но пръчката не реаги-
рала на техните въпроси, не 
се движела нито нагоре, нито 
надолу.

След месец Динко Златев 
започва 90. 20 години е бил 
миньор, започнал от Мадан и 
приключил с тази работа в 
Бургаските медни мини. Днес 
можете да го срещнете на 
улицата в Айтос – усмихнат, 
не натрапва уменията си с 
багетите, но винаги готов да 
помогне. Не е и помислял да 
печели от таланта си, но е 
изключително щастлив, ако 
този, който пита „пръчката“, 
остане доволен...

НП

Храм „Св. Рождество 
Богородично“ в Дрянковец 
празнува Малка Богородица 
на 8 и 9 септември

Храм „Св. Рождество Богородично“, с. Дрянковец          ФОТО: НП

АЙТОС И АЙТОЗЛИИ 

За Динко Златев и „вълшебните“ пръчки

Динко 
Златев вече 
20 години не 

може да си 
обясни как 
„работят 

вълшебните 
му пръчки“

Време за 
демонстра-
ция
ФОТО: НП



Нямал съм други мандати, за 
да мога да сравнявам и да пре-
ценя дали е имало някаква 
разлика. Ще го кажа така – за 
мен този мой първи мандат 
беше изключително интересен. 

– С реализацията на кой 
проект бихте искали да ви 
запомнят като кмет на на-
селеното място и общината?

– Вижте, егото ми не е 
толкова голямо, за да се бия в 
гърдите и да казвам: „Знаете 
ли, аз…?“. Просто с моя екип 
се стремяхме да свършим ра-
ботата, за която хората са ни 
избрали и сме тук. Направихме 
много неща, но да кажа, че 
дъждовната канализация на 
улиците „Републиканска“ и 
„Одеса“ ми е топ постижение-

то, защото преди това години 
наред този район около ста-
диона след дъжд се превръщаше 
в една малка Венеция? – Не. Да 
кажа, че новите улици в квартал 
„Мисаря“, с които успяхме да 
облагородим района много се-
риозно, в новоизграждащ се 
квартал, и по този начин се 
отпуши за множество инвес-
тиции? Също не мога да кажа, 
че е топ постижението ми. Да 
кажа, че новите улици в Чер-
номорец са нашето топ по-
стижение? Не. Просто аз не 
мисля по този начин. Аз мисля 
така – поставям си цели и за-
едно с екипа ми трябва да ги 
изпълним. Малки, големи, още 
по-големи – няма значение. 
Целите се гонят и се изпълня-
ват. Където срещнем пречки, 
продължаваме да работим, 
докато не ги изпълним.

– Има ли нещо, за което да 
изпитвате неудобство или 
откровено да се срамувате 
от избирателите си?

– Не. Не изпитвам никакво 
неудобство и изобщо не ме е 
срам. Неслучайно аз си вървя 
по улиците спокойно. Отивам 
до работа пеша или с мотор-
чето и се връщам пак по същия 
начин. Мога да гледам всеки 
един от моите съграждани в 
очите. Мога да кажа, че ме е яд 
и ми е жал, че 4 години не мо-
жахме да се преборим с държа-
вата за автогарата в Созопол. 
Това е и моя грешка донякъде 

може би. Като цяло не искам 
да обвинявам никого, но ме е 
яд, че този така хубав проект 
не можахме да го осъществим 
в първия мандат, което пък ме 
амбицира много мощно, много 
силно да го осъществим през 
втория мандат. 

– Факторите там са и 
много субективни.

– Абсолютно, много сте 
прав. Факторите са много 
субективни и затова в един 
частен разговор попитах арх. 
Петров кое не е законно, или 
не е по йотата на закона в 
този проект. Той въртя, сука 
и накрая ми каза: „Ами, този 
проект не е много красив, не е 
много подходящ за Стария 
град“. Питам кое е по-подхо-
дящо – това, което е проек-
тирано на 20 метра от друга-
та страна на улицата със 
стъклените фасади? Това ли е 
най-подходящият проект в 
Стария град? Така че наистина 
има много субективни факто-
ри. Красотата е много субек-
тивен фактор. Аз винаги съм 
давал пример, че моята жена 
ме намира мен за красив, но куп 
други жени ме намират за 
грозен сигурно (смее се). Така е 
и с всяко едно нещо в света. 
Затова е разнообразието. В 
това е красотата. 

– Какво изпуснахте в личен 
план през тези четири годи-
ни?

– Всяка сутрин в 7:30 съм в 

кабинета, защото има страш-
но много работа, която тряб-
ва да се отметне. Вечер се 
прибирам късно. Може би това, 
за което най-много съжалявам, 
е липсата на време за децата 
ми. Някак си дъщеря ми извед-
нъж порасна. Докато беше 
едно хлапе, сега е тийнейджър-
ка – 17-годишна. Аз не усетих 
кога стана на толкова. Малки-
ят ми син, докато беше на 3 
години, сега вече е 7-годишен, 
ще бъде първолак, а аз не го 
усетих кога стана такъв. Тези 
неща изтървах и изпуснах – 
моментите със семейството. 
Това ми тежи, че те са много 
по-малко. 

– Все още ли е престижно 
да бъдеш кмет на община?

– Никога не съм разглеждал 
работата като престиж, или 
пък нещо подобно. Моята 
мотивация беше, че Созопол 
след управлението на господа-
та и госпожите от предходния 
мандат заслужаваше нещо 
много повече. Община Созопол 
трябваше да бъде спасена, за-
щото знаете за финансовия 
батак, който заварих, но 
предлагам вече да не говорим 
за него, защото хората казват, 
че им проглушихме ушите с 
това какво сме заварили като 
финанси в общината. Но това 
е много важно, защото финан-
совата част е основата на 
всяко едно нещо, което се 
върши в общината. Ако няма-
ме стабилна финансова база, 
ние не можем да направим нищо 
друго. Това им обяснявам на 
хората като ме питат: „Защо 
не построихте това, защо не 
построихте онова?“. Казвам 
им: как да го построим при 
положение, че всяка година ние 
връщаме по 3 млн. лева от 
дълга. Преди това връщахме и 
неразплатените задължения. 
Така че от нашите свежи 
собствени приходи, всяка го-
дина връщаме по 3 млн. лева. 
Ами една автогара, когато 
искахме да я строим, при оне-
зи разчети беше под 1 млн. 
лева – към 800  000 лева. Сега 
вече ще е над милион и двеста 
заради инфлацията от послед-
ните 2 години. Това са неща, 
които са обективни. Затова в 
началото им обещах няколко 
простички неща на хората, 
първото от които беше фи-
нансовата стабилност. Зато-
ва аз смятам, че най-важното 
обещание съм си го изпълнил. 
Знаете ли какво правят други? 
Гледам колеги, а и преди това 
като върна назад лентата – ще 
построим това, ще построим 
онова. Никой не говори как ще 
функционира общността, 
какви ще са взаимоотношени-
ята между хората. Никой не 
говори за визията на града, не 
само като строежи и обекти, 
а как ще живеят хората. За-

това аз им казах – правим 
финансово стабилна общината, 
стремим се да правим така, че 
наистина гражданите на об-
щината да са въвлечени във 
взимането на решения, да 
може наистина да усетят 
демокрацията. Може да види-
те в социалните мрежи колко 
групи има, съдържащи в името 
си „Созопол“ и да видите кога 
са създадени, а именно през 
последните 3–4 години. Т.е. 
хората имат много по-голяма 
възможност да изразяват 
мнението си свободно, да каз-
ват какво мислят, без да се 
притесняват и страхуват. 
Именно затова ние наблягахме 
на културната програма за 
коледно-новогодишните праз-
ници. Какво беше Созопол 
преди това? Едно сиво място 
през Коледа и Нова година. 
Едни тривиални неща, които 
като по учебник трябваше да 
бъдат направени, колкото да 
се отбие номера с паленето на 
елхата пред кметството. Ние 
променихме това, направихме 
паленето да става на центъра 
и наистина се превърна в праз-
нично събитие. Направихме 
коледно-новогодишен базар, 
който превърна и Новата го-
дина в един истински празник. 
В началото на декември напра-
вихме Фестивал на осолената 
риба. Т.е. имаме мероприятия, 
които да могат да ангажират 
хората и през зимата да бъдат 
заедно и да усещат една то-
плина помежду си. Общината 
не е само строителство на 
стадион, който предходното 
управление построи за 16 млн. 
лева от собствените си при-
ходи, а сега ние  изплащаме 
дълга, който беше теглен за 
него. А какви са приходите от 
него, вече това е друга тема. 
Така че развитието на една 
община не се състои само в 
строителството на нещо. Има 
много по-дълбок контекст и 
това са човешките взаимоот-
ношения, емоциите и връзките, 
които се изграждат между 
хората в едно общество. Нека 
много хора да го запомнят 
това. Защото пак единствено 
гледам много обещания – стро-
им това, строим онова. Как ще 
го построят и те не знаят, но 
както и да е. Аз съм такъв 
човек, че за мен най-важното 
е хората да са щастливи и 
усмихнати. И най-голямото 
ми удовлетворение, понеже ме 
питахте дали още е престиж-
ната професията кмет, е не 
да си мисля, че съм кмет заради 
престижа, а когато видя в 
очите на някой мой съгражда-
нин радост от моята работа, 
която аз съм свършил. Едно 
такова чувство ме обхваща 
тогава, едно спокойствие и 
просто, ей заради такива мо-
менти живея и работя аз. 

11ВРЕМЕ ЗА РАВНОСМЕТКА I   8 – 14 СЕПТЕМВРИ 2023

Не изпитвам неудобство 
и от нищо не ме е срам, 
вървя по улиците спокойно

Тихомир Янакиев, кмет на община Созопол: 

-н Янакиев, за какво не стига 
един мандат?

– Почти за нищо не стига 
като се замисля (смее се). Осо-
бено в ситуацията, в която 
работихме през този мандат. 
Обективните обстоятелства, 
които всъщност доминираха 
през цялото време – излизахме 
от една криза, влизахме в дру-
га. Някои от тях вървяха ус-
поредно една след друга – ковид, 
енергийна, политическа, воен-
на, липсата на европейско 
финансиране. Знаете, че в 
програмния период 2021 – 2027 
едва сега почват да се отварят 
европейските програми. Т.е. 
ние едни 2 години и половина 
изгубихме в лутане. Но както 
и да е, това са фактите. Аз по 
принцип не искам да ги споме-
навам, но това е обективната 
реалност, в която съм работил. 
Но пък от друга страна, труд-
ностите ни направиха по-мо-
тивирани и по-силни, защото 
когато човек изпитва диском-
форт, той постоянно се 
стреми да се докаже, да работи 
здраво и усилено, за да влезе в 
правилните релси. С две думи 
– ставаш по-силен. Може би и 
това е плюсът от цялата ра-
бота, че тези всичките труд-
ности ни помогнаха. Нали 
знаете как се учи едно дете да 
плува? Някои почват на плит-
кото, аз лично съм се учил, 
скачайки на дълбокото. По 
същия начин е сега и с кметския 
ми мандат. Така че от тази 
гледна точка, тези трудности 
и кризи не позволиха донякъде 
да се разгърне всичко, както го 
бяхме планирали, но пък от 
друга страна, дадохме всичко 
според своите възможности. 

– Вие споменахте част от 
трудностите в този мандат, 
но има ли нещо друго, което 
го направи по-различен?

– За мен специално това ми 
е първият мандат и не мога да 
кажа от какво да е по-различен. 

ТИХОМИР 
ЯНАКИЕВ
ФОТО: 

ОБЩИНА СОЗОПОЛГ

„
Най-голямото  
ми удовлет-
ворение е 
когато видя в 
очите на мой 
съгражданин 
радост от 
работата ми

От днес „Черноморски 
фар“ започва рубриката 
си „Време за равносмет-
ка“ с настоящите 
кметове. Задаваме им  
6 въпроса, с които да 
направят своята 
равносметка за този 
мандат. Първи в 
рубриката гостува 
кметът на Созопол –  
Тихомир Янакиев.

 Тихомир Янакиев е 
кмет първи мандат на 
община Созопол. Той бе 
избран след „ерата 
Рейзи“ и задачата му не 
бе никак лека – най-вече 
с връщането на финан-
совата стабилност на 
общината. 
 Какви равносметки си 
направи той за първия 
мандат пред репортер 
на „Черноморски фар“, 
четете в интервюто с 
него.

ГЕОРГИ РУСИНОВ

ИНТЕРВЮ



ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Станимир Баев бе избран 
за кандидат за кмет на 
социалистите в община 
Бургас в предстоящите 
местни избори. Това ста-
на по време на XXII общин-
ска конференция на БСП 
– Бургас, която се проведе 
в морския град. Делегати-
те на конференцията 
определиха и кои ще бъдат 
кандидатите за общински 
съветници. Те са общо 
двадесет и трима. Водач 
на листата ще бъде Ста-
нимир Баев, следван от 
Чанко Мирчев, Христо 
Панайотов и Живко Гос-
подинов. Пети е Николай 
Тишев, шести Любен 
Чардаков. Седмо място 
заема лидерът на жените 
социалистки Тинка Желяз-
кова. На осма позиция е 
Евгения Карайчева. 

На конференцията при-
състваха заместник-пред-
седателят на БСП Атанас 
Зафиров и народният 

представител от ПГ на 
Коалиция „БСП за България“ 
инж. Петър Кънев. По 
време на форума беше 
приета оценка за работа-
та на общинските съвет-

ници на БСП в местния 
парламент и бе одобрена 
общинска предизборна 
платформа за участие в 
Местни избори 2023. Из-
брани бяха и кандидати за 

кметове на няколко насе-
лени места в общината 
– на Българово – Иван Ганев, 
на Равнец – Константин 
Георгиев и на Брястовец 
– Евгения Ботушанска.
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Социалистите избраха Станимир 
Баев за кандидат-кмет на Бургас
Предизборна битка. Този път червените заложиха на познати имена,  
преди всичко с кариера в партията, за листата за съветници

СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

Бизнесменът Бенчо Бен-
чев отново ще атакува 
Общинския съвет. Това 
потвърди той пред репор-
тер на „Черноморски фар“. 
Бенчо Бенчев и търговският 
директор на „Фаркол“ Сто-
ян Колев в момента са съ-
ветници от „Ние, гражда-
ните“.  Най-вероятно 
регистрацията ще е подоб-
на, но категорично ще е 
гражданска формация с 
утвърдени известни бур-
газлии, които са доказали се 
в града. Възможно е в лис-
тата да влязат и настоящи 
съветници, които няма да 
са част от сегашните си 
партийни формации по 
една или друга причина. 
Така например се спрягат 
имената на Йордан Георги-
ев, който вчера изпадна от 
избираемата зона в БСП, и 
бе част от настоящия Об-
щински съвет в първите му 
две години, дори оглавяваше 
Постоянната комисия по 
спорт в него, но влезе в 
Борда на ЮИДП и се наложи 
да го напусне.

Георгиев твърдо е решен 
да играе мажоритарно, за-
щото вярва, че зад него са 
спортните среди и хора от 

горските стопанства. „Бен-
чо ме е поканил“, лаконичен 
бе той. Все още не се знае на 
кое място ще попадне Йор-
дан Георгиев.

Сред спряганите имена са 
още на Христина Секлемова, 
която е в настоящия местен 
парламент от СЕК. Според 
хора, близки до нея, тя все 
още се колебае, но се оказа 
една от ухажваните за 
участие в листите. Тази 

обаче е гражданска и е доста 
примамлива. „Не мога да 
потвърдя“, заяви самата тя. 

Сред останалите имена 
са адвокат Добромира По-
лименова, Галя Базотева, 
както и инфлуенсърът 
Мартин Пенчев. Той вече 
обяви, че ще бъде на 51-во 
място в листата, но ще се 
опита да я пренареди и да 
влезе да кове местните за-
кони.

Милионерът Бенчо Бенчев отново 
атакува Общинския съвет,  
известни бургазлии застават до него

Йордан Георгиев (вляво) ще на едно от челните места в листа-
та на Бенчев (вдясно)

 Станимир Баев (в средата) е зам.-директор на ППМГ „Акад. Никола Обрешков“, бе няколко пъти 
кандидат-депутат. Чанко Мирчев (вляво) ще е втори в листата             ФОТО: ПРЕСЦЕНТЪР БСП

Николай Тишев (крайният вдясно) се очаква да играе мажори-
тарно и да се опита да пренареди листата, като заеме второ-
то място

Общинският 
лидер Живко 

Господинов 
(вляво) и 

областният 
лидер Стой-

ко Танков

СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

ДПС ще обяви канди-
дат-кметовете си на 15 
септември. Шест са но-
минациите за кандидат- 
кметове в община Руен, 
където движението ви-
наги побеждава с над 80%. 
Дали е дошло времето 
Исмаил Осман да бъде 
заменен с нов кмет пред-
стои да видим. „Няма 
нагласи, всеки има шанс“, 
заяви дипломатично об-
ластният лидер Ахмед 
Сюлейман. 

Партията е категорич-
на, че трябва да си върне 
Сунгурларе и там вът-
решнопартийната битка 
е оспорвана, като има 6 
кандидатури. Това са де-
путатът и бивш замест-
ник-кмет – Хатидже Ге-
оргиева, на председателя 
на ОбС Ружди Хаджен, на 
кмета на Прилеп – Чани 
Стойчев, на общинския 
съветник от ДПС Живка 
Колева и на настоящия 
зам.-кмет Димитър Гава-
зов.

Интересно е, че за две-

те ключови общини – Ай-
тос и Поморие, ДПС не е 
решило все още дали ще 
издигне свой кандидат, 
или ще подкрепи друг. 
Преговорите на централ-
но ниво продължават и 
по-скоро биха подкрепили 
кандидатури, отколкото 
да издигнат свой, незави-
симо че имат номинация 
за Айтос в лицето на 
младия перспективен лекар 
Рамадан Мустафа, който 
има клиника в града и ра-
боти в две болници в 
Бургас.

ДПС казва за кандидат-кметовете 
си на първия учебен ден 

Кого ще предпочете ДПС за кмет на Руен, дали ще остане  Исмаил Осман и ще изгрее ли звезда-
та на Хатидже Георгиева за кандидат на Сунгурларе, предстои да се види, но номинациите по 
места преминаха бурно       ФОТО: СИЛВИЯ ШАТЪРОВА



ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

След изключителния 
успех в над 60 концерта в 
21 държави от Европа, 
включително в София, 
Пловдив и Варна, превър-
налият се в музикална 
сензация албум „БууЧии-
Миш“ на прочутия женски 
хор „Мистерията на 
българските гласове“, ще 
бъде представен за първи 
път в Бургас на 17 септем-
ври от 19:00 ч. 

До изпълнителките от 
ансамбъла с диригент проф. 
Дора Христова на сцената 
на Летния театър ще 
бъдат и някои от забеле-
жителните музиканти, 
участвали в записите на 
албума: световният шам-
пион по бийтбокс Алек-
сандър Деянов – Skiller, 
гъдуларката Христина 
Белева, китаристът Хрис-
тиян Цвятков и перку-
сионистът Димитър 
Семов.

Публиката в Бургас ще 
чуе композиции и обра-
ботки на Петър Дундаков, 
който с ирландския си  
колега Джулс Максуел и с 
прочулата се по цял свят 
чрез дарк уейв дуото Dead 
Can Dance Лиса Джерард 
са в основата на албума, 
въодушевил зрителите  
по време на турнетата 
на прочутия ни женски 
хор през 2018-2019 г.  
„БууЧииМиш“ предизвик-

ваше възторзи навсякъде 
в препълнените зали, в 
които бе представен – 
Брюксел, Рим, Париж, 
Берлин, Виена, Хелзинки, 
Цюрих, Атина, Варшава, 
Прага, Скопие, Стокхолм, 
Осло, Скопие, Загреб, как-
то и на световни фести-
вали като „Примавера 
Саунд“ в Барселона, Le 
Guess Who в Утрехт, Bad 
Bohn Kilbi в Швейцария, 
Off Festival в Катовице. 

Списанието „Роулинг 
стоун“ нарича българския 
ансамбъл „едно от най-
големите музикални 
чудеса в световен мащаб“. 
А след концерта в „Куийн 
Елизабет Хол“ в Лондон 
журналистът Робин 
Дензелоу разказа в „Гар-
диън“ историята на 
женския хор от България, 
превърнал се в световна 
сензация „с вълнуващ, 

извънземен и древен стил, 
който малцина биха мог-
ли да имитират.“. Джим 
Фарбър написа в „Ню Йорк 
Таймс“ за „БууЧииМиш“: 
„Той комбинира фолклор-
ните хармонии на хора с 
множество инструмен-
ти, не всички от които 
традиционни. Включва 
и колаборации с певица и 
автор от съвсем различен 

музикален жанр и култу-
ра – австралийката Лиса 
Джерард от „Dead Can 
Dance“. Има дори и хип-
хоп бийтбоксър – Skiller“.

Новото, различно от 
познатото от десетиле-
тия звучене на 12-те 
композиции на „БууЧии-
Миш“, успешно преплита 
вековната традиция на 
акапелното женско народ-

но пеене с музиката и 
ритмите на днешния ден. 
Албумът спечели много 
нови почитатели на хора, 
основан през 1952 г. като 
Ансамбъл за народни песни 
при Българското нацио-
нално радио. Композици-
ята „Рано ранила“ на 
Петър Дундаков по текст 
на Бояна Бункова от „Шу-
берт Мюзик Пъблишинг“, 
която е продуцент и 
вдъхновител на идеята за 
албума, влезе в класацията 
„Топ 25“ на БНР. 

От 90-те на миналия 
век, когато официално 
сменя името си на „Мис-

терията на българските 
гласове“, хорът е изнесъл 
над 1400 концерта по  най-
престижни сцени и про-
дължава да е сред най-до-
брите посланици на 
българската музикална 
култура по света. 

На концерта на 17 сеп-
тември в Летния теа- 
тър на Бургас заедно с  
композиции от албума  
„БууЧииМиш“, ще проз-
вучат и песни от тради-
ционния репертоар на 
хора. Билети за събитие-
то могат да се закупят 
от Eventim, Grabo и на 
каса „Часовника“.

Музикално чудо. Концертът на хòра с известни български 
музиканти е на 17 септември в Летния театър

„Мистерията на българските гласове“ 
акостира с „БууЧииМиш“ за първи път в Бургас 
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Хип-хоп  
бийтбоксъ-

рът Skiller

ОБЯВА
На основание Заповед № 627/01.07.2011г. на Изпълнителна агенция по горите град София и чл.6 от Наредба 

№7/14.11.1997 г. за продажба на движими вещи – частна държавна собственост, Регионална дирекция по горите Бургас 
ОБЯВЯВА:

ТЪРГ с тайно наддаване за продажба на следните вещи отнети в полза на държавата и задържани с актове за нарушения: 

№ по 
ред

Описание на вещта (марка, фа-
бричен, контролен номер)

Документ, с който вещта е 
отнета/задържана

Място на което може да се 
извърши оглед на вещта

Начална тръж-
на цена (лв.)

1 2 пл.м3 дърва черен бор НП № 231 от 23.03.2023 г. ДГС Малко Търново – 108:п 240.00

2
2.04 пл.м3 дърва дъб, цер и среб-
ролиста липа НП № 232 от 30.03.2023 г ДГС Звездец – 55:а 170.00

3 2.12 пл.м3 дърва дъб, цер и среб-
ролиста липа НП № 233 от 30.03.2023 г. ДГС Звездец – 55:а 175.00

4 2.03 пл.м3 дърва дъб, цер и среб-
ролиста липа НП № 234 от 30.03.2023 г. ДГС Звездец – 55:а 170.00

5 2.06 пл.м3 дърва дъб, цер и среб-
ролиста липа НП № 235 от 30.03.2023 г. ДГС Звездец – 55:а 170.00

6 1 пр.м3 дърва цер НП № 262 от 11.04.2023 г. ДГС Ново Паничарево- 378:б 60.00
7 3 пр.м3 дърва липа НП № 263 от 19.04.2023 г. ДГС Средец – 594:д 100.00

8 4 пр.м3 дърва келяв габър и 
мъждрян НП № 283 от 20.04.2023 г. ДГС Ново Паничарево- 409:б 240.00

9 4 пр.м3 дърва келяв габър, мъж-
дрян и сребролиста липа НП № 284 от 20.04.2023 г. ДГС Ново Паничарево- 409:б 230.00

10 2 пр.м3 дърва благун, цер, мъж-
дрян и сребролиста липа НП № 285 от 20.04.2023 г. ДГС Ново Паничарево- 409:б 120.00

11 3 пл.м3 дърва източен горун НП № 295 от 19.04.2023 г. ДГС Малко Търново – 130:м 360.00

12 2 пл.м3 дърва черен бор и 
0.35 пл.м3 дърва източен горун НП № 309 от 10.05.2023 г. ДГС Малко Търново - 228:к 170.00

13 1 пл.м3 дърва бял бор и 1 пл.м3 
дърва източен горун НП № 310 от 10.05.2023 г. ДГС Малко Търново - 228:е 110.00

14 3 пл.м3 едра строителна дървеси-
на и 2 пл.м3 дърва зелена дугласка НП № 311 от 10.05.2023 г. ДГС Малко Търново - 227:в 620.00

15 4 пл.м3 дърва зелена дугласка и 
0.29 пл.м3 дърва източен бук НП № 312 от 10.05.2023 г. ДГС Малко Търново - 227:в 540.00

16 1.3 пл.м3 дърва цер и благун НП № 313 от 10.05.2023 г. ДГС Айтос -537:о 140.00
17 3 пр.м3 дърва благун НП № 347 от 13.06.2023 г ДЛС Ропотамо – 1284:а 190.00
18 2 пр.м3 дърва благун НП № 348 от 13.06.2023 г. ДЛС Ропотамо – 1284:а 130.00

19
19 пр.м3 дърва благун, от които 
технологична дървесина – 
3 пр.м3 и 16 пр.м3 дърва за огрев

НП № 353 от 20.06.2023 г. ДГС Ново Паничарево -214:а 1150.00

20

20 пр.м3 дърва благун, от които 
технологична дървесина -2 пр.м3 
и 18 пр.м3 дърва за огрев

НП № 354 от 20.06.2023 г. ДГС Ново Паничарево -214:а 1220.00

21 19 пр.м3 дърва цер НП № 355 от 20.06.2023 г. ДГС Ново Паничарево -214:а 1150.00
22 19 пр.м3 дърва цер НП № 356 от 20.06.2023 г ДГС Ново Паничарево -214:а 1150.00

23 5 пр.м3 дърва черен бор и 1 пр.м3 
дърва източен бук НП № 363 от 19.06.2023 г. ДГС Малко Търново -167:р 320.00

24 5 пр.м3 дърва черен бор и 1 пр.м3 
дърва източен горун НП № 364 от 19.06.2023 г. ДГС Малко Търново -167:р 320.00

25 4 пр.м3 дърва черен бор и 2 пр.м3 
дърва цер НП № 365 от 19.06.2023 г. ДГС Малко Търново -167:р 320.00

26 8 пр.м3 дърва черен бор НП № 366 от 19.06.2023 г. ДГС Малко Търново -167:р 420.00
27 5 пр.м3 дърва източен бук НП № 384 от 18.07.2023 г. ДГС Ново Паничарево -339:б 250.00
28 5 пр.м3 дърва източен бук НП № 385 от 18.07.2023 г. ДГС Ново Паничарево -339:б 250.00
29 5 пр.м3 дърва източен бук НП № 386 от 18.07.2023 г. ДГС Ново Паничарево -339:б 250.00
30 2.72 пл.м3 дърва дъб и цер НП № 390 от 18.07.2023 г. ДГС Звездец -142:а 310.00
31 1 пр.м3 дърва благун НП № 392 от 20.07.2023 г ДГС Ново Паничарево -352:в 60.00
32 6 пр.м3 дърва източен горун НП № 403 от 08.08.2023 г. ДГС Ново Паничарево -324:в 370.00
33 6 пр.м3 дърва източен горун НП № 404 от 08.08.2023 г. ДГС Ново Паничарево -324:в 370.00

Начин на продажба: търг с тайно наддаване по реда на 
глава втора на Наредба № 7/14.11.1997 г.

Началната тръжна цена, под която участниците не мо-
гат да слизат в офертите си е определена въз основа на 
Протокол №1 /01.09.2023 г. на комисия за определяне на 
първоночална тръжна цена на основание Заповед № РД 
16-368 от 30.08.2023 г.

Тръжната документация може да бъде закупена всеки 
работен ден до 15.00 ч. на 14.09.2023 г. включително, а 
за повторен търг до 21.09.2023 година, срещу сумата от 
10.00 лв. от касата на РДГ Бургас, гр. Бургас, ул. „Иван 
Шишман” № 8, етаж 4, стая 10.

Депозита за участие в търга в размер на 10 % от на-
чалната тръжна цена на вещите за които се кандидатства, 
вносим по банков път, по сметка на Регионална дирекция 
по горите, гр. Бургас,– IBAN: - BG16 UNCR 7630 3300 0002 
86, BIС UNCR, банка „Уникредит Булбанк” АД, клон Бургас 
до 15,00 ч. на 14.09.2023 г. включително. При повторен 
търг депозита е вносим при същите условия до 15,00 часа 
на 21.09.2023 година.

Търгът да се проведе на 15.09.2023 г. от 14,00 ч. в 
административната сграда на Регионална дирекция по горите, 
гр. Бургас, находяща се в гр. Бургас, ул. „Иван Шишман” № 
8, етаж 4, стая 1. Повторен търг за непродадените вещи на 
търга ще се проведе на 25.09.2023 г. от 10,00 часа, като 
първоначалната им цена след предложение на председателя 
на комисията бъде намалена с 20 на сто, съгласно чл. 15 
от Наредба № 7/14.11.1997 г. за продажба на движими 
вещи – частна държавна собственост.

Заявления за участие и офертите за участие в търга 
се подават всеки работен ден от 09,00 ч. до 16,00 ч., но 
не по-късно от 15,00 ч. на 14.09.2023 г., включително 
в касата на Регионална дирекция по горите, гр. Бургас, 
находяща се в гр. Бургас, ул. „Иван Шишман” № 8, етаж 
4. При повторен търг заявления и оферти се приемат при 
същите условия до 15,00 часа на 21.09.2023 г. Същите 
следва да са надлежно запечатани в плик.

При подаване на офертите участниците в търга да представят 
заявление за участие, документ за внесен депозит, документ 
за самоличност или удостоверение за съдебна регистрация за 
юридическо лице. Председателят на комисията или определен 
от него член на тръжната комисия да проверява дали са 
спазени условията за участие в търга и да поставя върху 
плика с офертата тръжния номер на кандидата и номера на 
позицията на вещта по т.1 от настоящата обява. Приетата 
оферта се пуска в урна, запечатана от председателя на 
тръжната комисия в присъствието на кандита.

Оглед на вещите може да се прави всеки работен ден 
от 09,00 ч. до 16,00 ч., но не по-късно от 16,00 часа 
на 14.09.2023 г., включително по местонахождението им 
описано в т. 1 на настоящата заповед. При повторен търг 
оглед се извършва при същите условия до 16,00 часа на 
21.09.2023 година.

До участие в търга могат да бъдат допускани физически 
лица, еднолични търговци и юридически лица.

С протокол на комисията се обявяват за спечелили търга 
кандидатите, предложили най-висока цена. Определените 
за купувачи следва да платят предложената от тях цена 
в срок от три работни дни от датата на обявяването на 
резултатите. Плащането се извършва по по касов път, 
банков път и постерминал– IBAN: - BG51 UNCR 7630 
3100 1145 69, BIС UNCRBGSF, банка „Уникредит Булбанк” 
АД, клон Бургас. При неплащане на цената в срок от три 
работни от датата на обявяване на резултатите депозита 
на определения за купувач остава в полза на РДГ Бургас 
и за купувач се обявява класирания на второ място, който 
също трябва да плати предложената от него цена в срок 
от три работни дни от обявяването на резултатите. Ако 
той не плати в този срок депозита му за участие остава 
в полза на РДГ Бургас.

Купувачите следва да вдигнат закупената вещ в срок от 
пет дни от плащането на цената,като за всеки ден закъснение 
се дължи магазинаж в размер на 0.2 % от стойността на 
закупените вещи, предмет на търга.



ДОНА МИТЕВА

Между 10 и 50% по-ниска 
реколта от грозде се очер-
тава да получат лозарите 
от Поморийско. „Лоша 
стопанска година. Близо 12 
месеца дъжд от стопанско 
значение не е имало. Качест-
вото на гроздето до момен-
та е добро, но тези дъждо-
ве последните дни не 
вещаят нищо добро. По-
скоро ще навредят“, казва 
агрономът лозар Младен 
Върбанов. Той се надява 
дъждовете да спрат бързо 
и да продължи гроздоберът. 

Ранните сортове

в Поморийско се берат 
интензивно. Шардонето е 
на привършване „Мискет 
отонел“ се бере също. Пред-
стои на по-късен етап да 
започне брането и на чер-
вените грозда.

До голяма степен лоза-
рите около Поморие са 
облагодетелствани от 
факта, че „Черноморско 
злато“ АД е съвсем наблизо 
и изкупува гроздето.

„Около 80–90%  
от гроздето отива  

във винзавода 

и само 5–10% на вътрешния 
пазар“, коментира Върбанов.

По негови думи мярката  
„Събиране на реколтата на 
зелено“ за лозарите от 
Поморийско е почти непри-
ложима. „Тя по-скоро пома-
га на тези, които имат 
винарски изби и лозя. Тези 
грозда, които не са им не-
обходими като сортове или 
като качество – да бъдат 
обрани на зелено. Не се от-
нася за чистите лозари, 
каквито сме ние. Ако някой 
от нас иска да маха на зеле-
но, това означава да си 
направи харакири. Трябва 
да се връщат кредити на 
банките“. 

Лозарите от този район 
не искат да си спомнят за 
миналогодишния ужас, 
който преживяха и бе уни-
щожена реколтата им. 
Забравили са за него и са се 
възстановили. Сега се молят 
дъждовете да не продължат.

Освен дъждовете, които 
със сигурност ще спрат, 
притесняват ги и

 недобрите цени

„Винпромът предлага 95 
стотинки за килограм 
„Мускат“. Деветдесет 
стотинки за „Шардоне“, 
„Совиньон блан“. Червени-
те сортове се изкупуват 
по 70–75 стотинки за ки-
лограм. Има известен ръст, 
в сравнение с миналата 
година, но понеже очаква-
ните добиви са доста по-
ниски, разходите са увели-
чени, трудът също се 
увеличава, осигуровките… 
Не можем да покрием тази 
ножица, която се отваря. 

Исканията ни са средно 
цените на гроздето да не 
падат под 

0.80 – 0.90 –  
1.00 лв.

за килограм 

Принципно те трябва да 
се движат 1.00 – 1.50 на пър-
во време и в рамките на 
следващите няколко години, 
да кажем 5 – 6, цената на 
гроздето да стигне 2.00 лв., 
защото разходите се увели-
чиха многократно. Само 
като пример казвам: забра-
ниха се много препарати, 
които бяха широко използ-
вани и новите, които са на 
тяхно място, са много скъпи“, 
обяснява агрономът.

От друга страна, 

лозарите се смятат  
за сирачета

„Лозарската програма не 
ни удовлетворява, защото 
тя по-скоро помага на вина-
рите, на тези, които имат 
изби, само за едно грозде – не 
покрива разходите доникъде“, 
казва Върбанов.

В момента отново се 
заговори за 

коопериране сред 
лозарите

което всъщност не е ново. 
Смята се, че извън сектора 
лоза и вино, особено при 
трайни насаждения, плодове 
и зеленчуци – това би помог-
нало, ако се създадат коопе-
ративи на база произвежда-
на продукция. Лошото е, че 
са унищожени естествени-
те пазари на земеделска 
продукция и тя се превърна 
в пазар на вносната продук-
ция и така пазарът се отда-
лечи от земеделския произ-
водител. Затова и много 
хора, особено по селата – 
дребните производители, 
се отказаха от земеделие.

Лозарите също искат да 
се сдружават, това искат и 
винарските изби. „Лошото 
е че интересите са коренно 
противоположни. Не може 
да се постигне единодейст-
вие в интересите. Ако се 
стигне до разбирателство, 
ще бъде много добре, защото 
ще намалее сивият сектор. 
Всичко ще влиза във фирми-
те. Няма да се продава под 
път и над път грозде без 
документи, без фактури и 
сертификат за качество“, 
смята Върбанов.

По негови думи 

сивият сектор не може 
да бъде овладян

на този етап, още повече, 
че  от години го има и вносът 
от Румъния.Лозарят при-
знава, че предни години пи-
капчетата, джипчетата, 
дори са ги спасявали, защото 
винзаводите са изкупували 
избирателно. „Сортовете, 
които не бяха желани, оти-
ваха там – товареха се и 
заминаваха към Варна, Добрич, 
но като не може да се спре 
вносът от Румъния, и тях-
ната работа замря. Защото 
това, което идва от Румъния, 
е по-евтино, там климатът 
е по-влажен, по-големи са 
добивите, цената е по-ниска, 
е и качеството е по-ниско, 
но прибраха и част от сивия 
сектор“.

За да го няма всичко това, 
трябва да се стиковат ин-
тересите и се намери пресе-
чната точка. „Най-важното 
е самите лозари да стигнат 
до извода, че без кооперира-
не на база общо производство 
не може. Трябва да се върне 
пазарът на хората, да е 
близко и до земеделския про-
изводител“, заключава Вър-
банов. 

Селим Иса, който има 

лозя в Руенско

в землищата на селата Про-
сеник и Разбойна и е член на 
УС на „Национално сдруже-
ние на българските лозари“ 
също потвърди, че добивите 
тази есен ще са по-ниски. В 
неговия регион още не е за-
почнал масов гроздобер, за-
щото преобладават черве-
ните сортове грозде.

„Не се очаква сериозна 
реколта, защото сушата 
нанесе щети и тук при нас. 
Грозде принципно има, но с 
влошено качество. Една част 
е направо на стафиди, има и 
изсъхнали чепки. Някои ко-
леги казват, че 

изобщо няма  
да берат 

казва той. Онези, които са 
поливали масивите, ще имат 
по-добри добиви, но с поли-
ването се оскъпява.

Има евентуална надежда 
за късните сортове, падна-
лите през последните дни 
дъждове да помогнат да се 
налее зърното. 

На този етап не може да 

се каже каква ще е реколта-
та и с колко по-малко от 
предната година, заключава 
лозарят. За цените казва, че 
винзаводите са обявили 
миналогодишните цени. „Ние 
имаме сметка да подаваме 
на частниците – тези хора, 
които искат да си направят 
домашно вино и ракия. Там 
цените вървят над лев в 
зависимост от сорта докъм 
1.30 лв.“, казва Иса.

Няма  
работна ръка 

категоричен е той. „Една 
голяма част от ромите, 
които идваха на гроздобер 
при нас, сега заминаха да 
берат лозя във Франция. 
Макар да е само за 20 – 30 
дена кампанията, отиват 
там, защото им дават по-
добро заплащане“, обяснява 
лозарят. Надникът там е 
около 50 евро, а тук е 40 лв. 
при масово бране. „При нас 
идват тези, които не могат 
даже да държат ножицата“, 
обяснява колко е зле положе-
нието с работната ръка 
бившият шеф на Областна-
та дирекция „Земеделие“ в 
Бургас. Това са хора обикно-
вено от Вресово и Руен. 
Затова е на мнение, че след-
ващият етап на модерниза-
ция в лозарството трябва 
да мине през закупуването 
на комбайни за бране на 
гроздето.

За печалба

лозарите и в Руенско не 
могат да говорят.

„Винзаводите търсят 
тази година белите грозда 
– „Мускат“, „Шардоне“, 
„Совиньон блан“, „Червен 
мискет“, който нищо, че е 
червен, спада към белите. 
Има голямо потребление на 
бяло вино“.

Хубавото е, че има заявка 
от страна на винзаводите 
за изкупуване на продукци-
ята на лозарите. Не са 
сключени още договорите, 
но има проведени разговори, 
което е успокояващо. „Има 
някакъв лъч надежда. Ако и 
държавата помогне малко на 
гроздопроизводителите, 
както на винзаводите, но да 
не е инцидентно, браншът 
ще потръгне“, оптимист е 
Иса. Съответно да се търсят 
и реализират добри пазари 
за крайния продукт, така 
косвено ще се помогне и на 
лозарите.

Сушата удари добива на грозде
14 АГРО 8 – 14 СЕПТЕМВРИ 2023 I 

Липса. Нашенци от Руенско берат лозята на Франция, у нас няма работна ръка

„Черномор-
ско злато“ 
АД изкупува 
гроздето от 
региона
ФОТО : ФБ

През почивните дни в 
Сунгурларе символич-
но бе сложено 
началото на гроздобе-
ра. Първата чепка 
грозде отряза 
кметът д-р Георги 
Кенов.
Пред насъбралите се 
жители той подчер-
та: „Няма нищо 
по-хубаво от това 
българите да пием 
качествени вина и 
ракии“ и добави 
шеговито: „Единстве-
ното нещо, което ни 
спаси от ковида е 
сунгурларската 
ракия“.

По време на гроздобера лозарите се молят да не вали
ФОТО: АГРИ.БГ
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В Сунгурларе гроздоберът започна ритуално първата чепка 
грозде отряза кметът д-р Георги Кенов

ФОТО: ОБЩИНА СУНГУРЛАРЕ



Триатлон Бургас 2023 
ще се проведе през уикенда

15СПОРТ I  8 – 14 СЕПТЕМВРИ 2023

Движение. Въвежда се временна организация по няколко улици

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Във връзка с провеж-
дането на Триатлон 
Бургас 2023, от 7 часа на 
08.09.2023 г. – петък, до 
15:00 часа на 10.09.2023 
г. – неделя, улица „По-
морийска“ и паркинг 
„Капани“ в Приморски 
парк ще бъдат затворе-
ни за движение и парки-
ране на автомобили. За 
целта ще бъде въведена 
временна организация, 
като се затваря за МПС 
ул. „Поморийска“, в 
участъка от ул. „24-ти 
Черноморски пехотен 

полк“ до паркинг „Капа-
ни“.

Нека водачите до 07:00 
часа на 08.09.23 г. да пре-
местят паркираните 
МПС от зоната за пла-
тено паркиране по ули-
цата и паркинга. По 
време на провеждането 
на събитието ще бъде 
въведена организация и 
за пешеходците и вело-
сипедистите в Примор-
ски парк. Участъците, 
които ще бъдат затво-
рени за велосипедисти 
и пешеходци, са: велоа-
леята към Солници, в 
участъка от паркинг 

„Капани“ до бариерата 
на Солниците, и районът, 
заключен между ул. „По-
морийска“,  паркинг 
„Капани“ и Графична 
база.

Пешеходци и велоси-
педисти ще бъдат про-
пускани от доброволци 
на събитието, когато 
на терен няма състеза-
тели. Стартът на съ-
битията е от 07:00 
часа в събота. Състеза-
нието ще продължи през 
двата почивни дни. 
Достъпът до търгов-
ските обекти ще бъде 
затруднен.

Стартът на 
събитията е 

от 07:00 часа в 
събота

ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС

ГЕОРГИ РУСИНОВ

„Черноморец“ (Бургас) 
записа седми пореден мач 
без загуба във Втора лига. 
„Акулите“ се наложиха с 
минималното 1:0 над „Доб-
руджа“ (Добрич) в VIII кръг, 
което беше достатъчно 
да впише в актива на бур-
газлии важни три точки.

Единственото попаде-
ние за домакините на 
стадион „Лазур“ отбеляза 
полузащитникът Венци 
Славов. Стражът на „аку-
лите“ Димитър Тодоров 
пък се превърна в герой на 
мача с важните си спася-
вания. 

„Черноморец“ заема 6-а 
позиция във втория фут-
болен ешелон с актив от 
13 точки. В следващия кръг 
бургазлии гостуват на 
„Струмска слава“..

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР 

Откритите плувни 
басейни при eкспоцентър 
„Флора“ и в квартал „Ве-
трен“ ще бъдат затворе-
ни на 10 септември.

Плувният басейн в 
комплекс „Меден рудник“ 
ще започне да функциони-
ра от 18 септември с ра-
ботно време от 07:00 до 
21:00 ч.

На 18 септември отва-
ря и басейнът в учебния 

корпус на ППМГ „Акад. 
Никола Обрешков“, също 
с работно време от 07:00 
до 21:00 часа.

Басейнът в комплекс 
„Парк Арена ОЗК“ е с ра-
ботно време от 07:00 до 
21:00 часа.

Басейни в Бургас ще работят 
през септември

Откритите 
плувни басейни 
при Експоцен-
тър „Флора“ 
и в квартал 
„Ветрен“ ще 
бъдат затво-
рени на 10 
септември
ФОТО: ОБЩИНА 
БУРГАС

„Черноморец“ надви 
„Добруджа“ с минималното 
1:0 за 7-ми мач без загуба

Европейски успех за състезателката на яхтклуб  
„Черноморец Бургас” Александра Лукоянова

Александра 
Лукоянова 
спечели 2 сре-
бърни медала 
от регата в 
Сърбия
ФОТО: ОБЩИНА 
БУРГАС

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Поредно класно пред-
ставяне в олимпийския 
ветроходен клас ILCA.6 
на Александра Лукоянова 
от яхтклуб „Черноморец 
Бургас”. Тя спечели 2 сре-
бърни медала – при жени-
те и при девойките под 
21 години – на Европей-
ската купа по ветроход-

ство в клас ILCA.6 в 
Сърбия. Силната регата, 
която се проведе в периода 
31.08. – 03.09.2023 г. в Donjie 
Milanovac на Дунава, е кръг 
от Европейската купа за 
2023 в този клас.

Лукоянова стана вице-
шампионка въпреки труд-
ните ветрови условия, 
теченията и силната 
конкуренция на състеза-

тели с опит.
На Саша предстои 

участие и в следващата 
регата на Балатон, изклю-
чително силната като 
участие и конкуренция, 
EurILCA EUROPA CUP 
Hungary 2023 от 7 септем-
ври със заявени до този 
момент в олимпийската 
дисциплина над 65 участ-
нички от Европа и света.



ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

„Където и да отида, 
където и да правя излож-
би у нас и в чужбина, ви-
наги казвам, че съм от 
Бургас. А когато се при-
бера у дома, винаги ми 

става по-цветно и добро“. 
С тази откровена изповед 
художникът Живко Ива-
нов откри изложбата си, 
която подреди в худо-
жествена галерия „Петко 
Задгорски“.

Залата на галерията не 

можа да побере бургазлии, 
гости на града, художни-
ци и почитатели на 
творчеството на худож-
ника. Именитият бургаз-
лия отбелязва с насто-
ящата изложба 70-ия си 
рожден ден. В експозици-
ята са наредени 40 живо-
писни платна. Живко 
сподели, че в момента е 
със здравословен проблем 
и пред всички благодари 
на двамата си лекари, 
които вече три години се 
грижат за него. Медиците 
бяха дошли специално от 
София, за да уважат от-
криването на експозици-
ята. До него бе и внукът 
му. „Това е моят внук 
Борил, който е кръстен 
на мен“, сподели с типич-
ното си чувство за хумор 
Живко Иванов.

Откриването на екс-
позицията бе уважено от 
приятели и десетки по-
читатели на неговото 
изкуство. Сред тях бе 
кметът на община Бургас 
Димитър Николов, който 
определи художника като 
„част от огърлицата на 
творческото самочувст-
вие на града“. Директорът 
на галерията Георги Динев 
припомни, че последната 
изложба на художника в 
галерията е била по повод 
60-ия му юбилей и го оп-
редели като „най-емоцио-
налния в момента худож-
ник, колорит и живописец 
в града“. Той цитира и 
думите на поета Недялко 
Йорданов, включени в 
текста от каталога към 
изложбата, според които 
той е художник в чистия 
му вид, който успява да 
се издържа от своето 
изкуство. Самият Йор-
данов коментира, че до-
като човек си мисли, че 
остарява, когато става 
на 30, 40 или 50 години, то 
след 60 осъзнава, че всичко 
сега започва, а на 70 си 

казва: „Достигнеш ли 
върха, продължавай нагоре“. 
„Когато някой каже, че 
ставам на 70, сякаш гово-
ри за друг човек. Това са 
много години, но мисля, 
че в картините си личи, 
че не са чак толкова стар-
чески. Познавам и 40-го-
дишни хора, които са 
по-големи старци от мен. 
Всичко е в духа“, каза в 
интервю за БТА Живко 
Иванов минути преди 
откриването. Той допъл-
ни, че голяма част от 
картините, включени в 
нея, са рисувани буквално 
до последния момент. На 
въпрос дали все пак нещо 
се променя с възрастта, 
той коментира: „Забава-
та от рисуването я има. 
Развивам се, но като цяло 
си остава този каламбур, 
който ми харесва“, визи-
райки голямото стълпот-
ворение от хора пред га-
лерията. „Моята живопис, 
или живкопис, не е тъпче-
не на едно място и името 
да работи за мен, без 
значение какво правя. 
Всичко си е ново – забава-
та, играта, и съм абсо-
лютно откровен. Аз ра-
ботя всеки ден, без никой 
да го изисква от мен. 
Хубаво ми е и даже ми е 
трудно да кажа, че работя. 
Забавлявам се и не искам 
да отбия номера или брой-
ката. От ателието не 
излиза нищо, с което да 
съм направил компромис“, 
допълни още художникът. 
„Правя тази изложба като 
подарък, за да станат по-
цветни всички мои прия-
тели от Бургас и да им 
доставя удоволствие. 
Бургазлия съм и винаги го 
подчертавам. Имам над 
70 самостоятелни излож-
би, включително в чуж-
бина, но най ми е добре, 
когато правя изложба у 
дома“, заяви още Живко 
Иванов.
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Признание. Живко Иванов: Където и да отида, казвам, 
че съм от Бургас

Най-цветният бургаски 
художник на 70

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

От печат излезе книгата 
за младия странджански 
певец Стойко Василев. Тя е 
озаглавена „По пътя към 
Странджа“ и освен биогра-
фични бележки за творческия 
път на сладкогласния изпъл-
нител на странджански 
фолклор, включва и предста-
вяне на ръководения от него 
вече 13 години хор „Самодив-
ски огън“. Премиерата ѝ е на 
11 септември в 11.30 часа.

В изданието са предста-
вени с кратки визитки цяла 
плеяда гласове от Странджа 
и Тракия, както и текстове 
на песни от фолклорната 
съкровищница на погранич-
ната планина.

Книгата, чийто автор е 

Диана Фъртунова, се издава 
по повод предстоящия 
30-годишен рожден ден на 
Стойко Василев. Наскоро 
той се ожени за своята по-
ловинка Златина, а на 23 
септември ще пее на праз-
ника на Средец.

Книгата за младия 
странджански певец Стойко 
Василев – с премиера На откриване-

то пристигнаха 
кметът на 
Бургас Дими-
тър Николов, 
специално есе 
за него написа 
приятелят 
му – поетът Не-
дялко Йорданов. 
Началото бе 
дадено от шефа 
на галерията 
Георги Динев
СНИМКА: СИЛВИЯ 
ШАТЪРОВА

Цветните картини, които те отпращат в друг свят 
СНИМКА: ТОДОР СТАВРЕВ

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

В условията на проме-
нящия се климат Община 
Бургас експериментира с 
различни растения, за да 
открие най-подходящите 
за градската си среда. 
Тази пролет до фонтана 
в Морската градина и край 
експоцентър „Флора“ 
бяха засадени индийски 

люляци, оформени като 
живи произведения на 
изкуството. Те цъфнаха 
още през първото си лято 
в Бургас.

Климатът тук прак-
тически стана като 
този в Северна Гърция. 
Така че и красиво цъфтя-
щите олеандри са вариант 
за малко по-често използ-
ване в градската ни среда.

Индийските люляци цъфнаха още 
през първото си лято в Бургас
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